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Cuvîntarea tovarăşului
N ICO LAE C E A U ŞE SC U
la Consfătuirea cu cadrele  

din agricultura judeţului Ialomiţa

X

Dragi tovarăşi,

Doresc să adresez activului de 
partid şi de stat, preşedinţilor coo
perativelor agricole, directorilor în
treprinderilor agricole de stat, tutu
ror lucrătorilor din agricultură un 
salut călduros din partea Comitetu
lui Central al partidului nostru. (A- 
plauze puternice, prelungite).

Consfătuirea de astăzi a făcut o 
analiză a rezultatelor obţinute pînă 
acum în dezvoltarea agriculturii din 
judeţul Ialomiţa, îndeosebi în ce pri
veşte înfăptuirea măsurilor stabilite 
în ultimul timp de Comitetul Cen
tral al partidului privind organiza
rea, planificarea şi conducerea agri
culturii din patria noastră.

Ani ascultat cu deosebit interes 
şi satisfacţie cuvîntul tovarăşilor 
preşedinţi de cooperative, directori 
de Întreprinderi de stat, de star 
ţiuni de mecanizare, al ingineri
lor şi cooperatorilor — şi doresc să 
arăt aici că am putut constata că 
toţi manifestă o vie preocupare pen
tru dezvoltarea în condiţiuni cit mai 
bune a agriculturii din judeţul Ia
lomiţa.

In cadrul consfătuirii au fost e- 
videnţiate unele rezultate bune ob
ţinute de oamenii muncii din agri
cultura judeţului dumneavoastră; în- 
tr-adevăr, Ialomiţa are o serie de 
realizări în diferite domenii de ac
tivitate ale agriculturii, a obţinut, 
chiar în condiţiile anului 1970, re
colte satisfăcătoare, s-au arătat, 
de asemenea, unele neajunsuri, s-au 
adus multe critici îndreptăţite şi 
s-au făcut numeroase propuneri deo
sebit de valoroase.

Modul în care s-au desfăşurat dis
cuţiile demonstrează că, alături de 
rezultatele bune obţinute în produc
ţia agricolă, s-au făcut progrese în
semnate în creşterea cadrelor, în 
transformarea oamenilor din Bără
gan. Faptul că mulţi din cei care 
au vorbit aici — preşedinţi de coo
perative, ingineri şi alţi lucrători 
din acest sector —, care au trăit şi 
cunosc condiţiile din trecut ale a- 
griculturii din Bărăgan, au ridicat 
astăzi cu înalt simţ de răspundere 
probleme de mare însemnătate pen
tru cooperativele şi întreprinderile 
lor, pentru întreaga producţie agri
colă din judeţ, constituie o dovadă 
grăitoare a schimbărilor mari care 
s-au produs în judeţul dumneavoas
tră şi în întreaga ţară — şi ţin să 
arăt că între acestea transformarea 
omului o consider drept cea mai 
valoroasă realizare. (Aplauze puter
nice).

După ce am ascultat toate discu
ţiile de astăzi, şi pe baza a ceea 
ce am constatat în cursul vizitei re
cente pe care am făcut-o în judeţul 
dumneavoastră, pot spune că în Ia
lomiţa există toate condiţiile pentru 
ca anul acesta şi în anii următori 
ai cincinalului să înfăptuim în bune 
condiţiuni sarcinile stabilite de Con
gresul el X-lea al partidului.

Această consfătuire, ca şi celelal
te care se vor desfăşura în această 
săptămînă în toată ţara, are loc în- 
tr-o perioadă cînd facem bilanţul 
cincinalului 1966—1970; putem spune 
că cincinalul pe care l-am încheiat 
recent a adus tării noastre noi şi 
remarcabile realizări în dezvoltarea 
economiei, în ridicarea bunăstării 
întregului popor. Aţi luat cunoştin
ţa din presă de principalele rezulta
te obţinute în realizarea planului de 
stat pe 1970 şi, probabil, săptămîna 
viitoare vom publica comunicatul o- 
ficial asupra îndeplinirii întregului 
plan cincinal. Aşa cum aţi putut ve
dea, industria noastră socialistă a 
realizat în bune condiţiuni creşterile 
prevăzute de Congresul al IX-lea, 
în aproape toate ramurile producţiei 
industriale planul cincinal 1966— 
1970 a fost nu numai realizat, dar 
şi depăşit

Am făcut progrese însemnate în 
dezvoltarea industriei. De altfel, ju
deţul dumneavoastră — care a luat 
fiinţă în cursul cincinalului trecut 
— începe şi el să păşească pe calea, 
industrializării; în judeţul Ialomiţa, 
în oraşul Slobozia, se simt de pe 

„acum roadele politicii de industria
lizare socialistă, de amplasare raţio
nală a industriei în toate zonele ţă
rii. (Vii aplauze)

Intr-adevăr, tovarăşi, dacă privim 
astăzi harta Republicii Socialiste Ro
mânia nu o să găsim oraş sau oră
şel, comună sau sat unde în ultimii 
cinci ani să nu se fi construit uni
tăţi industriale sau agricole, cămine 
culturale, şcoli, zeci şi zeci de lo
cuinţe — Şi unde să nu se vadă din 
plin roadele muncii creatoare a har
nicului nostru popor. (Aplauze pu
ternice)

Avem rezultate bune. şl în agri
cultură, deşi trebuie să spunem că 
ele nu sínt pe măsura a ceea ce am 
dorit şi nici a posibilităţilor pe care 
le avem. Desigur, cauzele care au 
făcut ca producţia globală agricolă 
să crească în aceşti cinci ani doar 
cu 24 ia sută sínt mai multe. Fără 
nici o îndoială că şi condiţiile cli
matica din ultimii ani, mai cu sea

mă cele din anul 1970, au influenţat 
mult realizările din domeniul agri
culturii. Dar, aşa cum au arătat a- 
ici roulU preşedinţi şi directori de 
întreprinderi,, se pare că, chiar în 
condiţiunile neprielnice ale anului 
1970, acolo unde s-a lucrat ceva mai 
bine şi s-au depus eforturi perma
nente, unde s-a acordat mai multă 
atenţie aplicării diferenţiate a re
gulilor agrotehnice — recoltele au 
fost bune. De altfel, această situaţie 
există nu numai în judeţul dum
neavoastră, ci este mai generală; 
ea demonstrează încă a dată că, 
de fapt, unele rămîneri în urmă în 
agricultură se datoresc nu numai 
existenţei unor condiţii climatice ne
favorabile, ci şi anumitor lipsuri în 
organizarea muncii şi în felul în 
care întreprinderile dc stat, coope
rativele, unităţile de mecanizare, cei 
care lucrează în agricultură au fo
losit mijloacele de care dispunem 
in acest sector.

Cu toate acestea, tovarăşi, putem 
spune că şi rezultatele în agricultu
ră sínt satisfăcătoare; pe ansamblu, 
ele au asigurat aprovizionarea Sn 
bune condiţiuni a populaţiei. Este 
concludent, in această privinţă fap
tul că în ultimii cinci ani s-a asigu
rat creşterea cu 40 la sută a con
sumului de carne, cu circa 70 Ia su
tă la lapte şi produse lactate, cu a- 
proape 200 la sută la legume, că, 5n 
general, s-au creat condiţii ca oa
menii muncii să fie tot mai bine a- 
provizionati.

Dar, putem să realizăm şi mai 
mult, tovarăşi — şi e bine să sub
liniem aceasta acum, la sfirşitul cin
cinalului şi începutul unui nou plan 
de cinci ani, spre a vedea mai bine 
ceea ce avem de făcut pentru a li
chida neajunsurile care au existat 
în munca noastră şi a asigura dez
voltarea în condiţii mai bune a în
tregii activităţi din domeniul agricul
turii.

Aşa cum am spuS, judeţul Ialomiţa 
şi-a adus şi el contribuţia la obţi
nerea progreselor realizate în 
dezvoltarea patriei noastre so
cialiste — atît în ce pri
veşte industria, dar mai cu seamă 
în agricultură. Iată de ce doresc 
ca, înainte de a mă ocupa mai amă
nunţit de unele probleme ale agri
culturii, să adresez muncitorilor şi 
cooperatorilor, tuturor lucrătorilor din 
industrie şi agricultură, întregu
lui activ de partid, tuturor membrilor 
de partid din judeţul Ialomiţa, cele 
mai calde felicitări pentru realizări
le obţinute în cincinalul care a tre
cut! (Aplauze puternice, prelungite).

Vorbind despre rezultatele anului 
1970, despre calamităţile cărora a 
trebuit să le facem faţă, nu putem 
să nu subliniem că în aceste condi
ţii grele s-a dovedit încă o dată su
perioritatea agriculturii noastre so
cialiste. Ne putem închipui cu toţii 
ce s-ar fi întîmplat dacă nu am fi 
avut întreprinderile agricole de stat, 
dacă nu ar fi existat cooperative a- 
gricole puternice şi nu ar fi fost 
asigurată mecanizarea agriculturii! 
Fără îndoială că ţara noastră ar fi 
trecut prin greutăţi cu mult mai 
mari. Ştim că tocmai datorită fap
tului că, alături de industria noas
tră socialistă, a existat şi o agri
cultură socialistă, am putut învin
ge relativ uşor greutăţile pe care 
le-am avut anul trecut şi am asigu
rat îndeplinirea în bune condiţii a 
planului pe 1970 şi a prevederilor 
pe întregul cincinal. încă o dată 
s-a demonstrat că numai pe baza 
producţiei socialiste, numai prin uni
rea micilor proprietăţi în gospodării 
mari, prin folosirea largă a mecani
zării şi chimizării, a ştiinţei agricole 
se poate asigura o agricultură înain
tată şi cu adevărat modernă. (Aplau
ze puternice).

Desigur, sintern îndreptăţiţi să 
privim cu mîndrie realizările pe ca
re le-am dobîndit în cincinalul tre
cut, dar aceste realizări nu trebuie 
să ne facă să uităm lipsurile care 
se mai manifestă în activitatea 
noastră. Nu trebuie să uităm că 
am fi putut obţine rezultate şi mai 
bune în toate domeniile, că mai a- 
vem încă un drum lung de parcurs 
pentru a ajunge la nivelul de dezvol
tare al ţărilor avansate economic. Este 
necesar să înţelegem că făurirea so
cietăţii socialiste multilateral dez
voltate presupune progresul conti
nuu al forţelor de producţie, perfec
ţionarea necontenită a relaţiilor so
ciale, ceea ce va crea condiţii ca 
— pe o bază superioară de producţie 
şi de organizare socială — să edi
ficăm cu succes orînduirea nouă 
pentru care am luptat şi luptăm, 
societatea fără clase, societatea co
munistă. Aceasta presupune, tot
odată, să acţionăm neîncetat pentru 
a asigura participarea tot mai largă, 
a întregului popor la opera de con
strucţie economică şi socială, pen
tru dezvoltarea democraţiei. socialis
te, astfel ca oamenii muncii de la 
oraşe şi sate — muncitori, ţărani, in
telectual^ toţi cetăţenii României

socialiste, fără deosebire de naţio
nalitate — să-şi poată spune cuvin- 
ţul asupra tuturor problemelor care 
privesc prezentul şi viitorul socie
tăţii noastre, să ia parte activă la 
elaborarea şi înfăptuirea politicii 
partidului şi guvernului, politică ce 
corespunde pe deplin intereselor 
vitale ale întregii ^noastre , naţiuni 
socialiste.

Ne aflăm acum la începutul unui nou 
cincinah Cunoaşteţi principalele pre
vederi ale acestui cincinal din Di
rectivele Congresului al X-lea al 
partidului. După cum se ştie, Sn ur
mătorii cinci ani, industria noastră 
va trebui să se dezvolte în conti
nuare intr-un ritm susţinut. Acordăm 
o deosebită atenţie perfecţionării 
ramurilor de bază, moderne, îndeo
sebi producţiei maşinilor-unelte, e- 
lectronicii. Ne preocupăm ca în vii
torii ani, industria noastră socia
listă să poată satisface Sn condiţii 
mai bune cerinţele întregii economii, 
inclusiv ale agriculturii, şi totodată 
să aducă o contribute mai însemna
tă la export, la dezvoltarea relaţiilor 
noastre economice cu ţările socialis
te. cu: toate statele lumii.

Planul prevede sarcini deosebit de 
mari şi în agricultură. Pentru înfăp
tuirea acestor sarcini sínt stabilite 
şi măsurile economico-organizatorice 
necesare. In actualul cincinal ur
mează să investim în agricultură 
peste 100 miliarde lei, din care cir
ca 80 miliarde din fondurile statului. 
Faţă de cincinalul care a trecut cînd 
am investit circa 37 miliarde lei, a- 
ceasta înseamnă o creştere de pes
te două ori şi jumătate, ceea ce re
prezintă un efort însemnat. Cunoaş
teţi că aceste mijloace materiale şi 
băneşti vor fi îndrumate în princi
pal spre realizarea lucrărilor de 
irigaţii — unde se prevede să chel
tuim aproape 40 miliarde lei — spre 
dezvoltarea mecanizării şi ridicarea 
zootehniei.

La toate acestea se adaugă 
cheltuielile importante pe care le 
facem în industria chimică şi în in
dustria construcţiilor de maşini spre 
a asigura îngrăşămintele şi maşinile 
necesare agriculturii. După cum se 
vede, în următorii cinci ani, agricul
tura se va bucura de o atenţie 
deosebită, statul va depune eforturi 
considerabile pentru dezvoltarea ba
zei sale materiale. Este deci de înţe
les că aceste eforturi trebuie să fie 
răsplătite prin creşterea producţiei 
de cereale, de legume, struguri şi 
fructe, prin dezvoltarea zootehniei 
şi a producţiei animaliere.

îmbinînd măsurile economico-fi- 
nanciare cu activitatea organizaţiilor 
de stat şi cooperatiste, a cadrelor 
de specialişti putem asigura realiza
rea deplină a obiectivelor stabilite 
de Congresul al X-lea Sn domeniul 
agriculturii, înfăptuirea cu succes a 
sarcinilor de creştere a producţiei 
agricole în următorii cinci ani.

Pornind de la necesitatea asigu
rării tuturor condiţiilor necesare 
pentru îndeplinirea programului de 
dezvoltare a agriculturii, Comitetul 
Executiv şi Plenara Comitetului Cen
tral au adoptat, la sfirşitul anului 
1970, un şir de măsuri privind îm
bunătăţirea conducerii, organizării şi, 
în general, a desfăşurării întregii 
activităţi In agricultura cooperatis
tă şi de stat în cadrul consfătuirii 
noastre, toţi vorbitorii au reliefat 
că aceste măsuri, care sínt în curs 
de aplicare, corespund cerinţelor ac
tuale ale dezvoltării agriculturii noas
tre, că ele ţin seama de necesităţile 
şi de stadiul în care se găseşte agri
cultura cooperatistă şi vor contribui 
la crearea premiselor pentru înfăp
tuirea cu succes a sarcinilor stabi
lite de Congresul al X-lea.

Desigur, problema esenţială a dez
voltării producţiei agricole este lu
crarea în condiţii mai bune a pă- 
mîntului, deoarece, după cum se cu
noaşte, pămîntul este principalul 
mijloc de producţie. Trebuie să re
flectăm cu toţii la problemele le
gate de mai buna folosire a pămîntu- 
lui, să ne gîndim cum să acţionăm 
cit mai bine pentru ca pe su
prafeţele de teren agricol pe 
care le avem să obţinem re
colte cit mai mari şi sigure, 
în orice condiţii. Aceasta presupune, 
în primul rînd, o mai bună gospo
dărire a suprafeţelor agricole. Ara 
realizat în această privinţă unele 
progrese, dar trebuie să arătăm că 
există încă destulă risipă de pămînt, 
că terenurile agricole nu sínt gos
podărite peste tot cu grijă — nici 
în întreprinderile de stat, nici în co
operative. Este adevărat, în Bără
gan există pămînt mult şi bun, dar 
tocmai faptul că avem un pămînt 
bun trebuie să ne îndemne să gos
podărim bine fiecare metru pătrat, 
să obţinem de pe el recolte.

Nu aş putea spune că în Bărăgan 
nu mai este mult de făcut în aceas
tă privinţă. Dacă vom face o ana
liză a modului cum folosim fondul 
funciar în judeţ, vom constata că 
sínt încă mii şi mii de hectare care

se irosesc, că există suprafeţe de pe 
care nu obţinem nici un bob de 
grîu sau de alte cereale.

Deci, prima problemă pe care do
resc să o ridic în faţa dumneavoas
tră, a tuturor, este de a lua toate 
măsurile pentru folosirea Sn condi
ţii cît mai bune a fondului funciar 
şi a nu admite nici un fel de risipa 
de pămînt şi nici scoaterea, sub o 
formă sau alta, din producţie a te
renurilor agricole.

S-a vorbit mult aici — şi pc' bună 
dreptate — de faptul că pentru a ob
ţine recolte bune, trebuie să avem 
şi sămînţă corespunzătoare. Tova
răşul ministru Angelo Miculescu a 
dat în această privinţă o serie de 
răspunsuri. Am mai subliniat şi în 
alte împrejurări importanta acestei 
probleme — şi trebuie spus că una 
din cauzele recoltelor slabe din ul
timii ani, inclusiv din 1970, este ne- 
asigurarea cu seminţe de soiuri co
respunzătoare, de înaltă productivi
tate. Aceasta este valabil atît la 
grîu, cit şi la floarea-soarelui, şi, 
int.r-o anumita măsură, şi la porumb; 
de asemenea, această problemă se 
pune în mod deosebit şi în legumi
cultura, unde, in general, obţinem 
recolte mici.

Fireşte, s-au stabilit un şir de mă
suri în vederea rezolvării acestei 
probleme. Este însă necesar ca toa
te organele agricole, toţi specialiştii, 
fiecare întreprindere de stat şi coo
perativă, să înţeleagă că problema 
seminţelor nu poate fi lăsată la vo
ia înţîmplării. Nu trebuie să se aş
tepte ca doar de la Ministerul Agri
culturii, de Ia Direcţia generală a- 
gricolă sau de la nu ştiu ce organi
zaţie producătoare de seminţe să 
vină soluţionarea problemei. Asigu
rarea seminţei corespunzătoare tre
buie să intre în preocuparea fiecă
rui producător. El, producătorul, — 
şi nu cei din Bucureşti, de la cen
trul de judeţ sau din altă parte — 
răspunde de ce fel de sămîntă pu
ne în pămînt. Fiecare unitate, con
siliul ei de conducere — atît al în
treprinderii de stat, cît şi al coo
perativei agricole — specialiştii res
pectivi au datoria să cunoască ce 
sămînţă să pună şi în ce cantităţi; • 
ei înşişi trebuie să hotărască cura 
să acţioneze în această privinţă.

Este necesar să .luăm toate măsu
rile ca judeţul Ialomiţa — ca de 
altfel şi celelalte judeţe ale tării — 
să-şi asigure toată - sămînta de care 
are nevoie. De altfel, în cadrul mă
surilor organizatorice ce se prevăd 
pentru producerea seminţelor, se 
porneşte tocmai de la necesitatea ca 
unităţile de stat şi cooperativele din 
fiecare judeţ să-şi asigure în totali
tate sămînţă de care au nevoie pen
tru producţia agricolă, şi, numai în 
mod cu totul excepţional, vor putea 
să se aprovizioneze cu sămîntă din 
judeţele vecine.

Doresc să arăt, în această ordine 
de idei, că una este problema creă
rii de noi soiuri — care poate fi 
rezolvată în anumite institute — şi 
alta este problema înmulţirii şi asi
gurării permanente a seminţei ne
cesare agriculturii. Toţi, sau aproa
pe toţi cei prezenţi aici, vă ocupat! 
de agricultură; sínt printre dumnea
voastră multi specialişti — şi cu
noaşteţi bine că dacă nu vom asi
gura o înnoire a seminţei la maxi
mum 3—4 ani, degeaba vom chel
tui banii pentru irigaţii, mecanizare 
şi îngrăşăminte, pentru că nu vom 
obţine rezultate corespunzătoare.

Comitetul judeţean de partid, di
recţia agricolă judeţeană, specialiş
tii, toate întreprinderile de stat şi 
cooperativele să înţeleagă că pro
blema seminţei este hotărâtoare pen
tru o producţie bună — şi lor, in 
primul rînd, le revine obligaţia de 
a se preocupa de asigurarea semin
ţelor de care au nevoie. Nu vreau 
să se înţeleagă cumva că prin a- 
ceasta scutesc de răspundere minis
terul. Am discutat cu cadrele din 
minister, vom mai discuta, ele au 
răspunderea şi vina lor pentru si
tuaţia de astăzi — dar, dacă vom 
aştepta ca numai ministerul să re
zolve problema, nu o vom soluţiona 
corespunzător, la nivelul cerinţelor 
de astăzi.

Aceeaşi situaţie există şi în zoo. 
tehnie. Aşa cum au arătat unii to
varăşi aici, şi după cum cunoaştem 
cu .toţii, rasele de animale pe care 
le avem nu sínt de natură să asi
gure o creştere simţitoare a pro
ducţiei, mai cu seamă la bovine şi 
ovine. La păsări s-au luat unele mă
suri, şi problema se poate rezolva 
mai rapid. La porci, am importat ra
se mai bune — şi în urma măsuri
lor luate, au început să se simtă 
rezultatele, deşi nici în acest sec
tor n-am putea spune că problema 
asigurării unor rase corespunzătoare, 
de înaltă productivitate, este pe de
plin soluţionată.

Am vizitat zilele acestea cîteva 
cooperative din judeţul dumneavoas
tră; cunosc, de altfel, multe coope
rative şi din alte părţi ale tarii — 
şi pot spune că realmente potenţia
lul aostru îa taurine este rămas î»

urmă din punct de vedere biologic. 
Animalele pe care ie avem consumă 
mult, dar nu reuşesc şi nu vor reuşi 
să asigure o creştere rapidă a pro
ducţiei. De aceea, este necesar să 
fio luate toate măsurile pentru a în
drepta această situaţie. Judeţul tre
buie să urmărească realizarea a- 
cestor măsuri, să aibă un program 
propriu în această privinţă, fireşte, 
ca parte integrantă a programului 
naţional de dezvoltare a zootehniei. 
Să nu aşteptăm ca problemele să se 
rezolve de Ia sine, ci fiecare judeţ, 
fiecare întreprindere de stat şi coo
perativă să-şi întocmească progra
mul său concret de activitate, să se 
îngrijească şi să asigure înnoirea 
într-o anumită perioadă. a întregului 
efectiv de animale, desigur, iară a 
renunţa la ceea ce avem, ci pornind 
de la efectivele de care dispunem. A- 
ceste programe vor trebui să fie ur
mărite zi de zi, spre a asigura ca 
Sn cincinalul actual să obţinem o 
cotitură în înnoirea efectivelor de 
animale. Cu 1 500, "1 700, 1 800 sau 
chiar 2 000 kg de lapte de vacă — 
şi aceasta la cooperativele care a- 
sigură o furajare bună — nu vom 
putea obţine progresul necesar. Cu
3 kg, cu 3,5 kg sau chiar cu 4 kg 
de lină la o oaie nu vom putea spu
ne că avem rezultate corespunzătoa
re în acest sector. De asemenea, cu 
consumurile încă mari de furaje 
pentru obţinerea unui kilogram de 
carne de porc şi de pasăre nu vom 
putea asigura, o creştere simţitoare 
a producţiei noastre de carne.

Iată de ce cred că este necesar 
ca judeţul Ialomiţa, folosind specia
liştii buni pe care îi are, să elabo
reze împreună cu conducerile între
prinderilor de stat şi cooperativelor, 
un program propriu în care să pre
vadă ce trebui.e făcut, de ce sprijin 
are - nevoie din partea ministerului, 
pentru a rezolva această problemă 
deosebit de importantă şi hotărîtoa- 
re pentru dezvoltarea agriculturii 
noastre.

De asemenea, trebuie să ne preo
cupe în mod serios dezvoltarea le- 
gumiculturii — care în Ialomiţa are 
o pondere însemnată. Se poate oare 
admite ca în legumicultura, unde a- 
vem aproape peste tot terenuri iri
gate, să obţinem producţii de 12— 
14 000 kg pe ha? Desigur, justificări 
se pot aduce multe, dar fără o pro
ducţie de 25—30 000 de kg la lia 
nu se poate vorbi de o legumicul
tura avansată, care să asigure o a- 
numită eficientă economică. Trebuie 
să ne gîndim să obţinem 35—40 to
ne şi chiar mai mult la hectar, dacă 
vrem să facem într-adevăr o legu
micultura înaintată. Au fost stabilite 
în această privinţă un şir de mă
suri, dar deocamdată ele sínt doar 
pe hîrtie; producţiile în 1970 au fost 
slabe, nemulţumitoare — şi trebuie 
să discutăm lucrurile deschis, de
oarece pentru aceasta ne-am adunat 
aici, spre a vedea qe avem de făcut 
pentru lichidarea lipsurilor existen
te.

După cum vedeţi. în mod practic, 
atît în ce priveşte cerealele, legumi
cultura, cît şi în zootehnie, avem în 
fata noastră un cîmp foarte vast de 
activitate, un drum încă lung de 
străbătut pentru a considera că am 
obţinut rezultate de care să fim mul
ţumiţi. în definitiv, în Bărăgan se 
va putea spune că avem o recoltă 
bună de grîu numai atunci cînd a- 
ceasta va trece de 4 000 kg la ha 
în medie pe judeţ. Pentru pămîri-
1.ul Bărăganului, 4 000 kg grîu la 
hectar este chiar puţin. Problema 
care o pun în faţa activului de 
partid, a specialiştilor, a cooperato
rilor este ca, pînă la sfirşitul cinci
nalului, să depăşim producţia de
4 000 kg de grîu la hectar.

în Bărăgan, la porumb neirigat se 
va putea spune că obţinem o pro
ducţie bună atunci cînd vom trece 
de 5 000—5500 kg la hectar. Rezul
tatele cooperativelor ai căror repre
zentanţi au vorbit astăzi aici arată 
că este pe deplin posibil să se rea
lizeze acest lucru. Dar trebuie să ne 
punem întrebarea; de ce în situaţia 
unor cooperative alăturate, una ob
ţine 5 200 kg la ha, iar alta 2 500? 
Se deosebesc oare condiţiile clima
tice, sau sínt alti factori care îm
piedică obţinerea de recolte bune? 
Analîzînd mai temeinic lucrurile vom 
vedea că, in afară de unele cazuri 
excepţionale, cum au fost inunda
ţiile în anumite zone — totul stă în 
felul în care se execută lucrările, 
în modul de muncă din cooperati
vele sau întreprinderile agricole de 
stat respective.

Aşadar, la porumb trebuie să ne pro
punem ca, în 1975, media pe judeţ să 
depăşească 5000 de kg pe suprafe
ţele neirigate, pentru că în condi
ţii de irigare, fără o producţie de 
8 000 de kg la ha nu este rentabil 
să lucrăm; nu merită să cheltuim 
22 000 de lei pentru a iriga un hec
tar de pe care să obţinem în final
5 000—6 000 de kg porumb.

în programul pe care judeţul tre
buie să-l definitiveze pentru urmă-
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Consfătuirea de lucru a 
activului de partid şi a 

cadrelor de bază din agri
cultura judeţului nostru

In cursul zilei de ieri a avut Ioc 
consfătuirea de lucru a activului de 
partid şi a cadrelor de bază din 
agricultura judeţului nostru.

La lucrările consfătuiriL a partici
pat tovarăşul Janos Fazekas, membru 
al Comitetului Executiv al C.C. al 
P.C.R., vicepreşedinte al Consiliului 
de Miniştri.

Consfătuirea, la care au participat 
membri ai Biroului Comitetului 
judeţean de partid, activişti 
ai C.C. al P.C.R., ai unor 
instituţii centrale, activişti ai Comi
tetului judeţean de partid, lucrători 
ai organelor agricole judeţene, se
cretari ai comitetelor comunale de 
partid, preşedinţii consiliilor popu
lare comunale, preşedinţii cooperati
velor agricole, inginerii şefi din coo
perativele agricole, cadrele de con
ducere din IA.S., S.M.A şi din alte 
instituţii sau întreprinderi judeţene 
care contribuie la obţinerea şi valo
rificarea producţiei agricole, şi-a pro
pus să dezbată problemele funda
mentale ridicate de aplicarea ope
rativă şi eficientă a măsurilor pre
conizate pentru îmbunătăţirea orga
nizării, planificării şi conducerii a- 
griculturii şi să stabilească măsurile 
concrete ce se impun a fi luate pen
tru îndeplinirea exemplară a sarci
nilor de plan în agricultură în acest 
an.

Deschizînd lucrările consfătuirii, to- 
varăşul Richard Winter, membru al 
C.C. al P.C.R., prim-secretar al Comi
tetului judeţean de partid, a arătat că 
măsurile stabilite de Comitetul ju
deţean de partid, în lumina Expune
rii tovarăşului Nicolae Ceauşescu la 
şedinţa de lucru de la C.C. al P.C.R. 
din 23 noiembrie 1970, cu privire 
la îmbunătăţirea organizării, plani

ficării şi conducerii agriculturii, au 
început să fie traduse în viată. Au 
fost înfiinţate 16,S.M.A., au fost or
ganizate-’; consiliile intercooperatisţe, 
s-a dus o acţiune politică de masă 
pentru explicarea noilor forme de, 
retribuire şi organizare a muncii, au 
fost reorganizate întreprinderile a- 
gricole de stat, a fost organizată 
Direcţia generala judeţeană a agri
culturii, industriei alimentare, silvi
culturii şi apelor. Adunările gene
rale ale cooperatorilor au dezbătut 
pe larg problemele referitoare îa 
îmbunătăţirea substanţială a activi
tăţii în agricultura cooperatistă, ast
fel că s-au creat premise sigure pen
tru că întreaga masă de cooperatori 
să aibă posibilitatea să înţeleagă 
sensul profund al măsurilor preco
nizate, pentru ca munca lor să fie 
mai productivă, iar contribuţia 'a- 
griculturii cooperatiste la realizările 
economiei nationale să fie mai ma
rc încă din acest prim an al actua
lului cincinal.

în cadrul consfătuirii au luat cu
vîntul tovarăşi: Ion Prişcă, preşedin
tele C.A.P. Moşna, Johann ' Schus
ter, preşedintele C.A.P. Aţei, ing. 
Gheorghe Leonte, director al I.A.S. 
Dumbrăveni, Ion Bîrsan, primarul 
comunei Bîrghiş, Ion Dîrloşan, pri
marul comunei Blăjel, secretarul co
mitetului comunal de pariid, Johann 
Kirr, preşedintele C.A.P. Apoldu de 
Sus, Ana Oltean, inginer şef al 
C.A.P. Slimnic, Nicolae Ivănuş, pre
şedintele C.A.P. Şura Mica, Nicolae 
lanuşievici, inginer şef al C.A.P. Ar
meni, Ion Suciu, inginer şef la C.A.P. 
Micăsasa, Gheorghe Pricop, inginer 
şef la C.A.P. Biertan, Andrei Grom-
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Sibiu
La Casa Armatei din Sbiu a 

avut loc o frumoasă, seară de 
poezie patriotică „Partid, lu ne 
conduci spre noi victorii“ la care 
şi-au dat concursul membrii ce
naclului literar „Nicolae Bălces- 
cu", elevi ai Şcolii militare de o- 
fiţeri „Nicolae Bălcescu".- A ur
mat un film artistic.

Mediaş
•  „Despre crearea P.C.R.* s-a 

intitulat expunerea tinută recent 
de dr. Ion Cîmpeanu la Spitalul 
nr. 1 în faţa personalului medico- 
sanitar. Expunerea a fost urma
tă de montajul-literar „Slavă 
partidului* prezentat de Casa de 
cultură a sindicatelor^

•  Casa de cultură -a sindicate
lor, în colaborare cu comitetele 
sindical şi U.T.C. -ale întreprin
derii „3 Mai", a organizat ■ simpo
zionul „Omagiu partidului", în 
cadrul căruia Petru Olaru, acti
vist al Comitetului municipal de 
partid a'vorbit despre „P.C.R. — 
forţă conducătoare a naţiunii in 
opera de făurire a societăţii so
cialiste multilateral dezvoltate“, 
în cadrul aceluiaşi simpozion,

profesorul’Gustav Servatius a fă
cut o incursiune pe harta’patriei, 
vorbind despre obiectivele şi per
spectivele de dezvoltare ale pa
triei noastre în anii puterii popu
lare. Simpozionul a fost urmat de 
un 'montaj ■ literar şi recitări de» 
dicate partidului,

•  Joi, 4 februarie, ia Casa de 
cultură a sindicatelor va avea loa 
recitalul de poezie patriotică 
„Partidului, glorie şi slavă“. îşi 
dau concursul membrii cenaclului 
literar „Octavian Goga" şi mrni- ' 
citorii din întreprinderile şi ins ti« 
tuţiile medieşene.

Dumbrăveni j
•  Recent, la cinematograful 

din localitate a avut loc un ciclu 
de filme documentare urmate de 
expunerea „Realizări deosebite 
obţinute în economie şi cultură 
în perioada 1966—-1970 la Dum
brăveni", tinută de profesorul 
Gheorghe Ciucă.,

•  în satul Şaroş-pe Tîrnavă, ti- 
merii s-au întîlnit cu loan Căli- 
nescu, vechi militant în mişcarea 
comunistă şl muncitorească, care 
a vorbit despre trecutul de lup
tă al partidului. Expunerea a fost 
urmată de un program artistic 
susţinut de formaţiile şcolii ge
nerale din comună.'....

)
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Coloana
diverselor
Un b ila n ţ  n e d o r i t
Intre 18 şi 21 ianuarie, pe raza 

judeţului Sibiu, patrule ale In
spectoratului miliţiei Braşov, care 
au competenţă pe raza întregii 
regionale C.F.R. Braşov, au efec
tuat un control. Au fost aplicate 
amenzi contravenţionale C.F.R. 
în valoare de 3 200 lei. Tot cu 
această ocazie, conductorul C.F.R. 
Dumitru Salou, din Simeria, a 
fost prinş în| momentul chid a 
primit suma de 30 lei de la şase 
persoane, pentru a le „duce", fără 
bilet, de la Sibiu la Orlat. O fap
tă incorectă şi necinstită care-1 
va costa mult. . .

Nu vă ju c a ţi  cu  fo cu l
S-a întîmplat în locul numit 

„Dealul Scheiului", aparţinînd o- 
colului silvic „Valea Cibinului". 
Florin Lepşa şi Ion Munteanu, 
ambii din Răşinari, au plecat la 
pădure după nuiele pentru con
fecţionat mături. Au adunat nişte 
surcele şi au aprins un foc de... 
mai mare dragul. De aici neca
zul, pentru că după ce s-au în
călzit, au purces în căutarea nu- 
ielelor uitînd de foc. Scînteile, 
duse de vint, au provocat un in
cendiu, care a distrus un număr 
de 2 850 puieţi în valoare de 
4 275 lei. Ce va urma e lesne de 
înţeles.

S o c o te a la  de  a c a s ă ,, ,
Secţia economică, din cadrul 

Miliţiei municipiului Sibiu, a 
trimis Procuraturii locale do
sarul de cercetare penală pri- 
vindu-1 pe Gheorghe Kotsch, 
învinuit de comiterea infracţiu
nii de delapidare, fals în înscri
suri oficiale şi uz de fals. Moti
vul? In 1970 învinuitul a lucrat 
la I.H.R. Sibiu, secţia bere^ în ca
litate de incărcător-descărcător. 
Şeful acestei unităţi i-a încredin
ţat. temporar, funcţia de primitor- 
distribuitor de mărfuri. în aceas
tă calitate Gheorghe Kots.ch şi-a 
însuşit unele ambalaje, preluate 
de la bufetul „Hipodrom" şi 
restaurantul „Tîrnavă“, pe care 
trebuia să le predea la Fabrica 
de bere. Pentru a-şi recupera 
apoi lipsa din 'gestiune a întoc
mit avize de expediţie false pentru 
13 butoaie, Ci00 sticle de bere şi 
30 lăzi goale. Numai că socotea
la de acasă n-a mers. Falsul a 
fos't descoperit. Legea va avea 
cuvîntul!

F ire  d e s c î lc i te
Viktor Grdss şi loan Cociş au 

fost angajaţi di fabricii de co
voare „Dumbrava" din Sibiu. Pri
mul, in calitate de muncitor trans
porte«:, iar al doilea ca maistru 
electrician. In luna august 1970, 
ei au ajuns la o înţelegere. . .  In 
zilele cind loan Cociş va înde
plini funcţia de ofiţer de servi
ciu pe unitate să-i înlesnească 
lui Viktor Gross sustragerea de 
fire de lină şi ieşirea pe poartă 
fără a fi controlat. Astfel, în fie
care lună Viktor Gross a sustras 
diferite cantităţi de lină, pe care 
le ducea la Maria Pralea, iar a- 
ceasta din urmă le vindea în 
piaţă. Banii îi împărţeau. Numai 
că firele de lină au lăsat scame 
pe drum şi infractorii au fost 
prinşi. Să vedem ce va hotărî 
instanţa.

C e-i p re a  m u lt  s t r ic ă . . .
loan írom este conducător auto 

la Fabrica de preparate şi con
serve din came Sibiu. La 1 oc
tombrie 1970, cu ocazia unui 
transport pe care l-a făcut, a 
sustras de la abatorul din Turnu 
Severin produse alimentare pe 
care le-a dus acasă, lată de ce 
secţia economică din cadrul Mi
liţiei municipiului Sibiu i-a înain
tat dosarul Procuraturii locale 
cu învinuirea: furt în dauna a- 
vutului obştesc.

Rubrică realizată de 
AL. SOMEŞ AN U

Pentru o activitate 
mai fructuoasă

Lna din garniturile de mobilă, executate de C.E.I.L. Sibiu, prezentă în expoziţia din str. Octombrie roşu
din Sibiu: sufrageria tip 820

N ud cu vioara

După cum se ştie, anul 1970 a 
fost un an în care uzina „Tîrnava" 
a trecut prin mari greutăţi, dar şl 
un an în care au Ieşit puternic în 
evidenţă dragostea faţă de uzină, 
dorinţa de a fi şterse din amintire 
pierderile suferite, dăruirea în- mun
că dusă pînă ia eroism. Acestea toa
te au stat Ia baza realizărilor obţi
nute în trimestrul patru al anului 
trecut, cînd indicatorii planului de 
producţie au fost îndepliniţi şi de
păşiţi, fără însă a se reuşi recupe
rarea totală a pagubelor pricinuite 
de inundaţiile din primăvara anului 
trecut.

In darea de seamă prezentată de 
către Constantin Totan, preşedinte
le comitetului sindicatului, cu oca
zia conferinţei sindicale, au fost 
menţionate atît succesele cit şi greu
tăţile întîmpinate in îndeplinirea 
sarcinilor ce au revenit colectivului 
de muncă el uzinei în 1970. Cu fi
test prilej au fost analizate pe larg 
şi lipsurile manifestate atît din punct 
de vedere organizatoric cit şi teh
nic. „Nerealizările înregistrate în 
anul 1970 se datoresc bineînţeles u-

Există, in comedia aceasta a lui 
Noel Coward un rol care, prin di
mensiunile sale în economia textului 
s-ar cuveni aşezat într-un modest 
plan al doilea, pentru că el nu este 
unul din pilonii fundamentali ai con
flictului şi nici nu ilustrează printr-o 
apariţie revelatoare sensurile adevă
rate ale faptelor acumulate de ac
ţiune. Acesta este rolul Anya Pavly- 
kov, una din pretendentele ce reven
dică moştenirea artistică şi pecunia
ră lăsată de pictorul Sorodin. Dar ro
lul cade în sarcina unei actriţe pe 
care Sibiul nu o cunoştea, Kitty Stro- 
escu. Ea pătrunde în substraturile 
textului şi încarcă personajul cu o 
formidabilă pasiune interioară, com- 
punîndu-1 cu un patos comic pe care 
aripa feminină a teatrului sibian nu 
l-a mai cunoscut de pe vremea An- 
gelei Costache. Anya Pavlykov devi
ne astfel, dintr-odată, un centru vi
tal al comediei, fapt care, din punc
tul de vedere al armoniei spectaco
lului poate să fie un defect. Dar as
pectul acesta interesează foarte pu
ţin atîta timp cit actriţa realizează o 
compoziţie comică foarte solidă, de o 
mare densitate satirică şi de o rar 
întîlnită forţă de convingere. Jucînd 
pe Anya, Kitty Stroescu dovedeşte o 
putere de tipizare surprinzătoare, o 
logică a mijloacelor perfect adecvată 
esenţei personajului, ceea ce ne face 
a marca prezenţa ei pe scena sibiană 
în tonuri mai largi decit le poate cu
prinde orizontul spectacolului montat 
de Andrei Zaharia. Ni se pare acest 
fapt de reţinut în mod deosebit, ca 
un argument solid pentru a vedea 
Nud cu vioaia.

Un foarte frumos desen scenic rea
lizează şl Puica Sterian în spectacol. 
Ca şi Kitty Stroescu, ,ea dă vivacita
te partiturii, intensificînd spaţiile de 
spectacol în care intervine cu plusul 
ei de ritm în mişcare şi cu dinamica 
mai agitată a debitului vocal. Aceasta 
face să se compună în conştiinţa 
spectatorului o imagine unitară în 
raportul celor două foste amante ale 
pictorului şi moştenirea rămasă de 
geniu după moartea sa, o imagine 
care se poate dilata pînă la conţinp- 
tul de păsări de pradă, năpustite în 
liniştea aparentă de după înmormîn- 
tare. Agresivitatea bine condusă a 
acestui personaj (Cherry May Water- 
ton) se susţine convingător pe bruta
litatea domestică a lui Fabrice, din 
care Valeriu Paraschiv, fără a rosti 
nici un cuvînt, face o prezenţă si
gură şi bine definită. Credem că o 
temperare uşoară a notelor de frivo
litate din relaţiile acestui cuplu nu 
ar fi mascat cu nimic profilul legă
turilor dintre ei, împingîndu-1 însă 
din planul unor naturalisme explicite 
în planul mai pudic al sugestiei.

Un nou club 
al tineretului

In aceste zile se lucrează la ulti
mele pregătiri pentru deschiderea 
Clubului tineretului, al Casei de cul
tură din Dumbrăveni. Noul obiectiv, 
amenajat la casa de cultură, va dis
pune de trei încăperi, destinate u- 
nor jocuri ca; tenis de masă, biliard 
redus, şah, table, precum şi vizionă
rilor la televizor, audiţiilor muzicale, 
seriilor distractive.

Îm bunătăţirea deservirii populaţiei
Recent, cooperativa de produc

ţie „Meşteşugarul" din Mediaş 
a fost înzestrată cu o maşină mo
dernă de spălat, curăţat şi ,uscat. 
Noul utilaj, care spală „sec", a- 
dică chimic pe bază de trielore- 
tilenă, asigură o curăţire irepro

şabilă. Avind o mare capacitate 
(în 35 minute spală, curăţa şi 
usucă 18 kg de lenjerie sau îm
brăcăminte), unitatea are posibi
litate să satisfacă cu promptitu
dine. cerinţele populaţiei medieşe-

F o tb a l

Bogat program precompetiţiona!
Formaţia d& divizia C. Inde

pendenţa Sibiu, a- intrat în ultima 
perioadă a programului de pregă
tire în vederea returului campio
natului. Şedinţele de antrenament 
alternează' cu jocuri de verifica
re. După ce primul meci de veri* 
licăre d avut loc duminica trecu
tă in compania formaţiei de a- 
cecaşi categorie, Electronica Obor 
Bucureşti) programul partidelor a- 
micale este următorul: 14 februa1- 
rie la Sibiu, cu Metalul Aiud

9 februarie, la Sibiu, cu Progre
sul Sibiu (campionat judeţean): 
11 februarie la Aiud — revanşa; 
14 februarie, revanşa cu Gaz me
tan; 18 februarie, la Sibiu, cu 
Jiul Petroşani (divizia A); 21
febfuarie,. la Sibiu, cu „U“ Cluj 
(divizia A); 25 februarie, la Si
biu, cu Chimia Făgăraş (divizia 
C); 28 februarie, la Sibiu, cu Me
talul Tîrgovişte (divizia B); 3
martie, ld Făgăraş — revanşa. 
Apoi formaţia sibiană in startul 
returului (7 martie) întilnind la 
Brad echipa Aurul.

Savuros expus, rolul Pamela are şi 
acea graţie tînără necesară, dar şi 
acea teribilitate ascuţită, gata a zgî- 
ria tot ce-i cade-n repulsie şi a o 
anunţa ca potenţială patimă de răpi
re, pentru mai tirziu. Rolul ei se de
fineşte precis şi adevărat în ansam
blul spectacolului, confirmînd o linie 
sigură a posibilităţilor interpretative 
dovedite de Geraldina Basarab în cei 
ciţiva ani de activitate pe scena 
Teatrului de stat din Sibiu. La fel 
de adecvate necesităţilor impuse de 
conţinutul rolurilor se dovedesc şi

@ .p < % n le (i 

d e  te a tr u
celelalte două apariţii feminine din 
spectacol, Livia Baba (în Isabel So- 
rodin) şi Manuela Marinescu-Codrat 
(in Jane), amîndouă conturîndu-şi 
partiturile in limitele cerinţelor.

Dintre apariţiile masculine, se re
ţine în primul rînd creaţia lui Nicu 
Niculescu în rolul criticului de artă 
lacob Friedland. Actorul se dovedeşte 
şi aici exact în distribuirea nuanţe
lor, deşi nu încearcă o intensificare 
a posibilităţilor comice pe cate con
ţinutul rolului le-ar fi putut sugera. 
Acest aspect al lucrurilor se desco
peră însă mai accentuat la Ion Bu- 
leapdră, care nu găseşte pentru Colin 
un punct de vedere antrenant de 
compunere, jucîndu-1 rece şi rigid, 
ca o obositoare obligaţie de serviciu. 
Mai notăm apariţiile lui Viorel Bra- 
nea (plin de suflet în partitura zia
ristului Clinton), Marcel Mirca (isco

ditor şi inventiv în rolul Lauderdale) 
ş: Mircea Bîrlea (corespunzător în 
Obadiah).

Cît despre Sebastien, ni se pare că 
Radu Basarab nu l-a acoperit la va
loarea pe care o indică textul, astfel 
incit personajul e lipsit de forţa psi
hologică necesară a domina datele 
atît de contradictorii ale unui atare 
conflict comic, pierzindu-se material 
Sn spectacol. Aici Radu Basarab nu 
a găsit suficiente mijloace de acţiu
ne, poate şi din cauza unei prea mari 
apropieri de rolul într-un oarecare 
plan formal asemănător, făcut în Cu 
ochii legaţi, unde însă era cu totul 
fermecător. Căci dacă partitura de 
valet a servit-o şi acum bine, parti
tura de principal mînuitor ai iţelor 
conflictului i-a scăpat printre degete. 
Păcat, e unul din motivele princi
pale pentru care spectacolul nu este 
strălucitor în pîrghiile sale "funda
mentale.

Cum se poate înţelege, spectacolul 
la care ne referim are citeva puncte 
în care impune respect nedisimulat 
şi are alte cîteva care-ţi îngăduie să 
gîndeşti că s-ar fi putut lucra mai 
bine. Sínt merite şi scăderi pe care, 
fatal, corpul de interpreţi le împarte 
cu regizorul, într-o proporţie pe ca
re un ochi din sală niciodată nu o 
poate cîntări exact. De aceea ne vom 
rezuma a spune aici că, într-o see- 

, nografie inteligentă şi frumos spaţia
lă (Erwin Kultier), Andrei Zaharia, 
autorul spectacolului, a adus la ram
pă un Nud cu vioaia plăcut, cu toa
te că a pus un accent exagerat, în 
opinia noastră, pe problematica tex
tului, . în dauna condiţiei specifice de 
comedie pe care prodigiosul autor 
englez i-a conferit-o.

ION ITU
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ÎNVĂŢĂTOAREA
N-o şfiu de acum. 

Sínt ciţiva ani de cind, 
eu Însumi dascăl, am 
luat cunoştinţă de sir- 
guinţa fie la catedră, tie 
in diferite munci ob
şteşti, a învăţătoarei 
Maria Popovici. Nu ştiu 
cum s-a făcui în aceşti 
ani că, totuşi, nu mi 
s-a arătat prilejul să-i 
stau In ţaţă. O văzusem 
.de citeva ori prezidind 
şedinţe sindicale, cu 
tact şi pricepere, pentru 
că şi atunci era în con
ducerea sindicatului cor
pului didactic, ca şi a- 
cum„ De citeva ori, pe 
parcursul acelor destui 
ani, diferiţi colegi, sau 
superiori, sau subalterni 
ai ei aveau despre a- 
ceasta dăscăliţă numai 
cuvinte de laudă.

— De ispravă, pre
şedinta! — Harnică În
văţătoare! — Activa de
putată! — Buna cunos
cătoare a sulletului o- 
menesc... — U-n mese
rie, tovarăşei...

Toate aceste afirmări 
la modul udmirativ-e\- 
cianiativ.

— Este unui din cele 
mai bune cadre didac
tice şi în şcoală şi în

aiara el, îmi mărturisea 
recent directorul Scolii 
nr. 9, vorbind despre 
Maria Popovici (La şcoa
la aceasta instruieşte şi 
dă educaţie elevilor cla
sei a patra).

S-a născut la Ocna ,Si
biului, singura iată din 
cei cinci copii ai unui 
plugar mai puţin decit 
mijlocaş, aşa cum erau 
pe atunci milioane pe

sigur trebuie să ai o 
temeinică pregătire de 
specialitate, să stăpî- 
neşti o serioasă cultură 
generală. Dar trebuie să 
ai, aş zice, talent, să iii 
chiar puţin artist; artist 
în meseria ta. Drept 
să-ţi spun, continuă măr
turisirea, eu nu mă mul
ţumesc să predau lec
ţia şi elevii să o înve
ţe numai. Lecţiile me-

PR O FIL U R I ÎN LUMINĂ

întinsul României in
terbelice. A făcut şcoa
la normală la Cluj şi a 
intrat în învăţămînt iii 
1936.

De Ia început s-a ho
tar it să iacă meserie. 
Si a iăcut, dedicindu-şi 
toată puterea de muncă 
luminării celor mici. 
Pentru Maria Popovici 
dăscălia totuşi nu e o 
meserie, e o chemare. 
„Dacă nu o interpretezi 
asttel, munca de învă
ţător devine o povară, 
ne spunea ea. Pentru a 
ii un bun dascăl, de

le au vrut întotdeauna 
să Însemne, pentru ci, 
căutări. încerc să le 
pun în suilete picătura 
de lumină pe care ei o 
doresc. Fiecare lecţie să 
iie o nouă problemă ca
re să le dinamizeze gin- 
direu".

Maria Popovici a Hă 
reuşita in muncă pentru 
ca are un înăscut simţ 
al organizării. Asta în
seamnă, in idee a ei, an
trenare, cucerire sufle
tească. ordine, muncă 
în colectiv, dăruite...

— Cînd eram mică,

le orinduiam celor pa
tru iraţi ai mei spaţii 
egale la masa pe care 
îşi tăceau lecţiile. Eu, a 
cincea, învăţam pe un 
scăunel, sfînd in ge
nunchi. Dar eram feri
cită că fraţii mei învă
ţau în bună rinduială, 
1 şi aminteşte.

O întreb dacă-i plac 
florile. îmi răspunde că 
are şi-n clasă şi-n bu
cătărie. îi place muzica 
clasică, ti place şi cea 
populară. Si romanţele... 
O incintă culorile unui 
tablou, dar mărturiseşte 
că multe din lucrările ti
nerilor nu sínt pe înţe
lesul ei. îi scapă sensu
rile şi simbolurile.

Are acasă multe di- 
plome care subliniază 
truda ei de o viaţă. E 
prolesor fruntaş, Învăţă
tor emerit. E decorată 
cu Ordinul Muncii, cu 
Steaua Republicii, ar 
vrea să împingă timpul 
înapoi ca să poată mun
ci cît mai îndelungă 
'  terne, şi în tinereţe a 
scţis versuri,

— Munca nu mi-a lost 
nicicind o povară, sub
liniază ea.

LADMISS ANDREESCU
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Adunarea generală a cooperatorilor

Acţiuni ferme pentru realizarea producţiei

(divizia C); 7 februarie, la Sibiu,
cu Gaz metan Mediaş (divizia B); .

Adunarea generala a cooperatori
lor din Brateiu a analizat modul cum 
au fost Îndeplinite sarcinile de pro
ducţie ale anului trecut şi a dezbă
tut problemele referitoare la reali
zarea indicatorilor de plan pe anul 
în curs. In darea de seama prezen
tată s-a apreciat faptul ca, în pofi
da inundaţiilor din primăvara anu
lui trecut, cooperativa agricolă a 
avut şi unele rezultate bune, ca ur
mare a eforturilor depuse de ţăranii 
cooperatori şi mecanizatorii ce de
servesc unitatea.

Rezultatele obţinute nu au reflec
tat însă marile rezerve de sporire a 
producţiei agrico|e vegetale şi ani
maliere de care dispune unitatea. 
De aceea, atît in darea de seamă, 
cit şi în discuţiile purtate's-a insis
tat. mai mult asupra lipsurilor ce 
s-au manifestat în organizarea şi

desfăşurarea activităţii. S-a arătat că 
deşi in cooperativă lucrează 574 coo
peratori, deci există forţe suficiente 
pentru executarea întregului volum 
de lucrări, a lost necesar ca în 
cursul anului 1970 să se recurgă la 
torţe din afară. Şi aceasta din cau
za slabei preocupări a consiliului 
de conducere, a brigadierilor în spe
cial, pentru mobilizarea forţelor 
existente. Aşa se face că pe unele 
suprafeţe culturile nu au lost bine 
întreţinute, iar recoltatul s-a des- 
lăşurat cu intîrziere.

Nerealizarea indicatorilor planifi
caţi în sectorul zootehnic se dato
rează unor deficiente in asigurarea 
bazei furajere, îngrijirea animalelor 
şi respectarea programului de grajd. 
Referindu-se la deficitul de furaje, 
cooperatorul loan Andrei a ţinut să 
sublinieze faptul că, după inunda

ţiile din primăvară, la grădina de 
legume au rămas suprafeţe de teren 
care puteau foarte bine fi cultivate 
cu porumb pentru siloz sau cu alte 
plante furajere. Conducerea unităţii 
şi cadrele tehnice au neglijat însă 
această importanta rezervă.

Pentru realizarea în bune condi- 
ţiuni a sarcinilor de producţie pe a- 
cest an au fost stabilite o serie de 
măsuri tehnico-organizatorice. Adu
narea generala a cerut consiliului 
de conducere, specialiştilor din uni
tate să depună tot efortul pentru a 
aplica în practică aceste măsuri. 
Răspunzînd chemării lansate de coo
peratorii din Roşia, adunarea gene
rală s-a angajat să-şi sporească con
tribuţia ia realizarea fondului cen
trai de stat.

E. SANDU

nor cauze obiective, independente 
de noi, dar nu toate trebuie puse 
pe seama acestor cauze" — se arăta 
Sn darea de seamă.

Intr-adevăr au fost şi unele greu
tăţi ce puteau Ii evitate dacă s-ar 
ii acţionat mai botărît în direcţia 
mobilizării tuturor forţelor şi rezer
velor de care dispunea uzina. Fap
tul că planul de calitate a fost rea-

C o n fe r in ţe
a l e

sindicatelor
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ln această săptămină, la cine- | 
matografele sibiene vor fi prezen
tate trei filme Sn premieră. Este 
vorba de „Sechestrul de persoa
ne", film italian, al cărui scena
riu este semnat de Pirro Mignozzi, 
iar regia — Gianfranco Mignozzi. 
Interpreţii principali: Franco
Nero, Frenk Wolf, Charlotte 
Rampling. Filmul, care. va rula 
la „Pacea", dezbate problema 
mafiotă. La „Tineretului“ poate 
fi vizionat filmul „Ai grijă de 
Suzii", producţie a studiourilor 
de televiziune din R.F.G. Un film 
despre viaţa cotidiană. O scurtă 
istorie de dragoste care se în
firipă într-un orăşel din Germa
nia, Printre interpreţi; Dórid 
Gabler. Cinematograful „Arta" va 
prezenta „Oraşul visurilor", film 
sovietic, care va rula între 1 şi 
3 februarie, iar din 4 februarie: 
„Aşa am venii“, producţie ma
ghiară.

lizat numai în proporţie de 93 la 
sută, faţă de 95 la sută cit era pre
văzut, dovedeşte că nu numai uti
lajele care au funcţionat defectuos 
şi materia primă necorespunzătoâîe 
au contribuit la aceasta ci şi oame
nii, cei care au lucrat la războaie) 
la vopsitorie, la filatură etc.

Alături de deficienţele semnalate 
la calitatea produselor mai putem a- 
dăuga şi altele printre care cheltu
ielile neeconomicoase, care s-au ri
dicat la sume importante din cauza 
întreruperilor şi a rebuturilor. Refe- ■ 
rindu-se la modul cum trebuie abor
dat planul pentru anul 1971 şi la 
măsurile organizatorice şi politice ce 
trebuie luate, Bela Matei arăta 
printre altele că una dintre preocu
pările principale aie întregului co
lectiv trebuie să fie îmbunătăţirea 
•calităţii ţesăturilor, realizarea pre
vederilor la acest indicator. „S-a

muncit mult, este adevărat, pentru 
repunerea utilajelor în funcţiune. In 
momentul de faţă in cadrul sectorp*

• lui de filatură se montează utilaje 
noi, de mare productivitate. Va tre
bui ca ele să fie păstrate cu mare 
grijă, să fie folosite la randamentul 
lor maxim. Pentru aceasta se cere 
o susţinută muncă educativă din 
partea sindicatului, a noastră a tu
turor" — arăta Gerhard Horvath.

In discuţiile purtate au fost abor
date şi alte probleme ale muncii 
sindicale, printre care şi cea cultu- 
ral-educativă. Cele două foto-anche- 
te, cursurile pe teme profesionale, 
precum şi alte cîteva acţiuni organi
zate au fost considerate de către cei 
prezenţi la conferinţă ca insuficiente 
pentru educarea şi atragerea sala
riaţilor la realizarea sarcinilor eco
nomice. De aceea s-a insistat şi pe 
folosirea altor mijloace de influen
ţare şi atragere a maselor, pe îm
bunătăţirea activităţii echipelor şl 
brigăzilor artistice etc.

La toate acestea dacă mal adău
gam şi celelalte aspecte ale activi
tăţii sindicale ca asigurarea unor 
condiţii bune de lucru, de asistentă 
socială, o mai vie muncă în rîndul 
salariaţilor, precum şi altele, avem 
completă imaginea dezbaterilor ce au 
caracterizat conferinţa sindicală de 
la uzina „Tirnava" din Mediaş. De 
altfel, măsurile prevăzute cu această 
ocazie sínt menite a îmbunătăţi ac
tivitatea comitetului sindicalului, a 
grupelor, de antrenare a maselor de 
salariaţi la îndeplinirea şi depăşirea 
sarcinilor ce stau in laţă acestui 
harnic colectiv do muncă.

E. SANDU i
A. ZSOMBORI ;-
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ANGAJEAZĂ DE URG ENŢĂ:

— 5 maşinişti pod rulant (macaragii),

I .R .M .E . B u c u r e ş t i ,  
s u b u n i t a t e a  S ib iu

str. Uzinei nr. 7
poate executa pentru întreprinderile industriale 
STUDII ŞI ASISTENŢĂ TEHNICĂ  
privind:

— factorul de putere, modul şi posibilităţile de 
compensare

— alimentarea cu energie electrică (instalaţiile 
din incinta întreprinderilor)

— modernizări ale instalaţiilor electrice vechi 
ale întreprinderilor industriale

— arderea combustibililor
— aparate schimbătoare de căldură
— maşini termice cu abur
— motoare eu ardere internă
— reţele de aburi
— reţele hidropneumaticc
— instalaţii de ventilaţie şi condiţionarea aerului
— bilanţuri termice
— instalaţii de tehnica frigului
— instalaţii pentru măsurarea debitului de abur
— procese termice industriale.

%  %  -ĂU..

Intieprindcrea industrială judeţeană MACO, Depozitul de maturizare 
fîşlilor din beton
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C uvîn tarea  tovarăşu lu i
NICOLAE CEAUŞESCU

la Consfătuirea cu cadrele din agricultura judeţului Ialomiţa
(Urmare din pag. Í)

tort) cinci ani trebuie să pornim de 
I* condiţiile concrete ale Bărăga
nului şl, în funcţie de acestea, să 
stabilim măsurile economice, orga
nizatorice, de asigurare a seminţei, 
de aplicare a ştiinţei agrotehnice şi 
tot ceea ce este necesar, neuitînd 
nimic, nici un factor care poate să 
concure la realizarea unor produc
ţii mari înctt Judeţul Ialomiţa să de
vină realmente un judeţ frun
taş. Din punct de vedere pedoclima
tic, Judeţul dumneavoastră are cele 
mai bune condiţii, şi aş dori ca la 
sfirşltul cincinalului să putem con
stata cu satisfacţie că, într-adevăr, 
Ialomiţa se află pe primul loc în 
agricultură. (Aplauze îndelungate) 

După cum ştiţi, măsurile stabilite 
fle Comitetul Central al partidului 
nostru in lunile noiembrie şi de
cembrie anul trecut sínt menite să 
ducă Ia o mal bună organizare şi 
folosire a forţelor pe care le avem 
in cooperativele agricole şi, în ge
neral, in agricultură. M-aş referi, 
în primul rînd, la crearea consilii
lor intercooperatiste. Desigur, şi în 
viitor, unitatea de bază a produc
ţiei agricole va rămîne cooperativa, 
însă, aşa cum a demonstrat expe
rienţa întreprinderilor agricole de 
stat, pentru o bună specializare şi 
profilare a producţiei — atît de ce
reale, cit şi animaliere — pentru 
a asigura folosirea raţională şi cu 
randament superior a pămîntului şi 
a mijloacelor financiare, este nece
sar să unim eforturile cooperative
lor. Aceste consilii intercooperatiste, 
în cadrul cărora se păstrează inde
pendenţa fiecărei cooperative, au 
tocmai scopul de a asigura o am
plasare mai judicioasă a culturilor 
spre a putea să cultivăm griul, po
rumbul, floarea-soarelui, legumele 
în locurile cele mai corespunzătoare, 
să folosim mai bine cadrele de spe
cialişti, mijloacele de mecanizare. 
Vom putea face astfel investiţii mai 
eficiente; nu va mai fi nevoie să se 
construiască în fiecare unitate şi în- 
grăşătorii de porci şi maternităţi 
ş.a., ci se va putea trece la o pro
filare, ceea ce va ieftini investiţia, 
li va spori eficienţa economică. 
Prin consiliile intercooperatiste se 
creează deci condiţiile necesare pen
tru a ridica organizarea şi gradul 
de specializare al cooperativelor a- 
gricole la nivelul întreprinderilor de 
stat. Doresc să arăt că nu numai că 
nu vom avea nimic împotrivă, ci 
vom saluta cu toţii acele coopera
tive-care se vor lua la întrecere — 
«şa cum au spus aici unii preşedinţi 
— cu întreprinderi de stat şi, mai 
ales, dacă le vor întrece (Aplauze). 
In fond condiţiile sínt aceleaşi atît 
în ce priveşte mecanizarea cît şi 
îngrăşămintele. într-un an-doi vor fi 
asigurate condiţii asemănătoare şi în 
ce priveşte numărul de specialişti 
în cooperative. Prin crearea consi
liilor intercooperatiste, specialiştii 
vor putea fi concentraţi şi folosiţi 
mai bine, asigurîndu-se astfel pre
misa ca, într-adevăr, cooperativele 
agricole să se poată întrece pe pi
cior de egalitate, cu orice între
prindere de stat. Avem, totodată, în 
vedere ca, cooperativele agricole-să 
colaboreze cu întreprinderile de stat 
să organizeze anumite acţiuni comu
ne şi chiar unele acţiuni de specia
lizare — mai cu seamă în zootehnie, 
unde avem începuturi bune. A- 
ceasta va deschide, într-adevăr ca
lea unui progres mai rapid al agri
culturii în toate domeniile de acti
vitate.

Cunoaşteţi că recent s-a stabilit 
introducerea unui nou sistem de or
ganizare a muncii în cooperative, 
trecîndu-se la brigăzi complexe şi la 
folosirea acordului global. Aceste 
măsuri vor duce la o mai bună sti
mulare şi cointeresare a cooperato
rilor în obţinerea unor producţii spo
rite. Este adevărat că vechiul sis
tem, care egaliza într-un .anumit 
sens veniturile, nu era stimulatoriu. 
Prin acordul global, prin sistemul 
nou de organizare a brigăzilor com
plexe, verstürbe fiecărui cooperator, 
ca şi ale mecanizatorilor. — inclu
siv ale preşedintelui de cooperativă 
şi directorului de staţiune de me
canizare — vor fi legate nemijlo
cit de rezultatele producţiei. Cu cît 
fiecare cooperator va obţine mai 
multe tone de legume, de grîu, de 
porumb la hectar, cu atît vor creşte 
veniturile sale. Sínt din acest punct 
de vedere posibilităţi nelimitate; ci
ne va munci cu bune rezultate, va 
putea să cîştige mult, — dar fără 
muncă, să nu dăm nimănui nimic. 
Cel care va lucra mai bine şi va ob
ţine zece tone de grîu la hectar să 
primească, de pildă, de trei ori mai 
mult decit cel care a obţinut numai 
trei tone la hectar. Acestea sínt po
sibilităţile pe care le oferă sistemul 
acordului global, şl ele sínt valabile 
în toate domeniile agriculturii — în 
zootehnie, legumicultura, viticultură 
şi în producţia cerealieră. Trebuie să 
aplicăm consecvent acest sistem 
pentru că el va tace ca veniturile 
fiecărui cooperator, ale fiecărui lu
crător din agricultură să fie şi mai 
mult legate de creşterea efectivă a 
producţiei. în felul acesta, vom crea 
condiţii pentru creşterea producţiei 
şi ridicarea, pe această bază, a ve
niturilor cooperatorilor, inclusiv a 
celor din conducere — preşedintele, 
inginerii şi alte cadre deoarece 
şi cîştigurile acestora trebuie să fie 
in raport cu producţia medie reali
zată în cooperativă. Aşa, cum de alt
fel s-a. apreciat şi aici, noi conside
răm că prin introducerea acordului 
global, prin noul sistem de organi
zare a muncii in cooperativă se vor 
crea premise pentru desfăşurarea 
în mai bune condiţii a lucrărilor a- 
yricole.

Pornind de la anumite situaţii din 
alte judeţe, ne-am gîndit să intro
ducem şi un venit minim pe care 
l-am stabilit la 300 de lei. Am con
statat însă că în judeţul Ialomiţa în 

_nici o cooperativă nu s-a vorbit de 
300 de lei. In cooperalivele unde 
am fost, mi s-a vorbit de un venit 
de 900 lei lunar în zootehnie, de 500 
--600 iei 1« culVuííie de cîmp — fi

•cesta numai ca plată Imediată, ur- 
mind ca la sfîrşitul anului venitul 
să se ridice de fapt la 1 000, 1 200,
1 400 lei lunar şi chiar mai mult. 
Desigur acestea sínt rezultate bune; 
de altfel un venit de 1 400—1 500 
lei lunar este egal cu salariul me
diu din industrie, ceea ce arată că 
într-adevăr judeţul Ialomiţa a obţi
nut o serie de realizări importante, 
asigurînd permanent în bani un mi
nim de 500—600 sau chiar 800—900 
lei lunar şi creînd astfeL condiţii 
pentru a se putea desfăşura mai bi
ne activitatea de producţie.

Stabilind minimul garantat la 300 lei, 
hm avut în vedere ca şi membrii coo
perativelor mai slabe să aibă totuşi un 
anumit venit lunar, ca statul să le 
vină în ajutor, ecordîndu-le avansuri 
lunare pînă cînd ele vor reuşi să-şi 
asigure o dezvoltare corespunzătoa
re. Minimul acesta poate însă creşte, 
fiind diferenţiat pentru fiecare coo
perativă; el poate fi de 700, de 900, 
de 1 500 let lunar sau chiar mai ma
re, în funcţie de rezultatele activi
tăţii concrete din unitatea respecti
vă. Nimic nu poate împiedica coo
perativele care au posibilităţi să 
acorde un venit lunar oricît de ma
re, corespunzător cu rezultatele ob
ţinute în producţie.

în cadrul consfătuirii s-au ridicat 
şi unele probleme legate de minimul 
de cereale. Şi aici este vorba de 
o limită minimă, deoarece coopera
tivele care vor obţine recolte mari 
vor putea acorda, din producţia su
plimentară cereale în plus. De ase
menea, cooperativele cu rezultate 
bune vor disphne de mai multe po
sibilităţi pentru a asigura ca mem
brii cooperatori să-şi cumpere direct 
piine. Noi am luat mai de mult mă
sura de a organiza în comune bru
tării — prin cooperativele de pro
ducţie sau de consum — iar în cin
cinalul aciuai va trebui să ne pro
punem să rezolvăm definitiv această 
problemă.

Cînd am stabilit minimul de ce
reale, am avut în vedere, consumu
rile atît de la noi din ţară, cît şi 
în general, din lume, consumuri ca
re nu depăşesc, la piine, 150 kg. Sta
bilind această limită ne-am gîndit, 
de asemenea, că, o dată cu o anu
mită reglementare, să realizăm mai 
multă echitate, pentru că, pînă a- 
cum, unii cooperatori primeau de 
două-trei ori mai mult grîu sau po
rumb decit le trebuia, şi alţii nu 
primeau nici cît aveau nevoie. Ţi- 
nînd seama de experienţa de pînă 
acum, considerăm că trebuie să 
luăm . măsuri pentru a asigura tutu
ror celor ce muncesc permanent în 
cooperativă şi execută lucrări în 
sectoarele unde sínt repartizaţi, o 
aprovizionare corespunzătoare pen
tru ei şi familiile lor.

Este necesar să creăm condiţii 
pentru a asigura de lucru coopera
torilor şi în perioadele cînd nu sínt 
activităţi agricole. Astăzi, pe tară, 
un cooperator lucrează circa 120—- 
130 zile, uneori nici atît. în compa
raţie cu un muncitor, un cooperator 
lucrează doar, aproximativ, o treime 
din timpul posibil. Deci, există în 
această privinţă o mare rezervă de 
forţă de muncă, de creştere a pro
ductivităţii muncii sociale şi spori
rea avuţiei naţionale. Daca cele ( i- 
teva milioane de" cooperatori ar lu
cra circa 300 zile anual, cît se lu
crează în medie în industrie, ar 
creşte în mod considerabil producti
vitatea, ar spori venitul şi avuţia 
naţională a patriei noastre. Să ne 
Imaginăm cu cît ar creşte pe a- 
ceastă bază bunăstarea ţărănimii şi 
a întregii ţări! lată de ce este ne
cesar, ca în primul rînd, să ne preo
cupăm serios de organizarea cît mai 
bună a activităţilor agricole, să dez
voltăm fermele de creştere a ani
malelor, să creăm diferite secţii de 
industrializare* sau preindustrializare 
a produselor agricole şi, totodată, 
să organizăm o serie de alte activi
tăţi spre a asigura condiţii de mun
că în tot timpul anului, pentru toţi 
cooperatorii. Aceasta este o cale 
deosebit de importantă pentru a ri
dica nivelul agriculturii noastre, nive
lul general de viaţă al ţărănimi^, pen
tru a realiza apropierea treptată a sa
tului de oraş, creşterea bunăstării 
întregului popor. (Aplauze puternice, 
îndelungate).

Tovarăşi;
In consfătuire s-a vorbit mult de 

lipsurile existente în domeniul ac
tivităţii de irigare, mai cu seamă in 
ce priveşte folosirea suprafeţelor iri
gate. Desigur, nu se poate spune 
că nu am realizat unele lucruri bu
ne în cei cinci ani care au trecut; 
dar, aici s-au evidenţiat şi multe 
neajunsuri, — şi este necesar să fie 
luate măsuri hotărîte pentru ca su
prafeţele irigate să fie utilizate în 
mod corespunzător. în această pri
vinţă nu trebuie să se aştepte ca 
totul să vină de la Bucureşti; aceas
ta este o sarcină a comitetului ju
deţean, a direcţiei agricole judeţene. 
Fiecare întreprindere de stat ş i, coo
perativă trebuie să se preocupe de 
folosirea sistemului de irigaţii. Este 
necesar să revedem — şi vom re
vedea — sistemul general de con
strucţie a irigaţiilor, spre a întări 
mai mult răspunderea fiecărei coo
perative şi întreprinderi de stat pen
tru folosirea terenurilor iriqate. Ca
nalele şi sistemul principal de iri
gaţii trebuie să asigure apa nece
sară, dar folosirea acesteia trebuie 
să o hotărască, pînă la urmă, coo
perativa, întreprinderea de stat cu 
specialiştii săi, fără să se aşLepte 
ca cineva din afară să Vină să le 
facă această treabă. De altfel, la 
sfîrşitul acestei luni vom avea o 
conferinţă pe ţară eu privire la iri
gaţii, unde vom examina pe larg 
toate aceste probleme.

Am irigat pînă acum o suprafaţă 
însemnată şi ne propunem să reali
zăm peste un milion de hectare in 
cincinalul în care am intrat, să a- 
jungem deci la aproape două milioa
ne hectare suprafaţă irigată. Intr-a
devăr, în legătură cu aceasta se pun 
probleme deosebite; trebuie să luăm 
toate măsurile, să ne preocupăm 
serios de executarea lucrărilor, dar, 
în acelaşi timp, este necesar să a- 
sigurăm folosirea în condiţii cît mai 
bune a terenurilor irigate. Aceasta

cu atît mai mult cu cit costurile lu
crărilor sínt foarte mari şl trebuie 
să le recuperăm printr-o producţie 
suplimentară. Vom analiza — şi 
probabil că vom ajunge la o solu
ţie acceptabilă atît pentru stat cît 
şi pentru cooperatori ■— posibilitatea 
de a trece la mărirea termenului de 
recuperare a creditelor acordate în 
acest scop, de la 10—12 ani, la 14— 
15 sau 16 ani, cît va fi necesar; în
să, principala cale nu este aceasta, 
pentru că, chiar dacă o să mărim 
la 18, la 20 de ani termenul de re
cuperare, aceşti bani pînă la urmă 
tot poporul nostru trebuie să-i asi
gure, pentru că el este proprieta
rul acestor bunuri, stăpînul avuţiei 
naţionale. Avem un anumit fond de 
investiţii pentru aceste lucrări şi 
va trebui să-l gospodărim cît mai 
bine; dacă vom acorda fiecărei u- 
nităţi în parte credite pe 20 de ani, 
într-un fel se va uşura situaţia unor 
cooperative sau altora, dar, in an
samblu, statul, societatea noastră, 
nu va cîştiga, dimpotrivă, va pierde. 
Singura cale pentru a avea rezulta
te bune este să obţinem producţii 
sporite, să realizăm recolte mari pe 
toate suprafeţele irigate. Aceasta 
ne va ajuta să sporim avuţia ge
nerală şi să creştem bunăstarea în
tregii ţări.

Una din problemele Importante în 
înfăptuirea programului de dezvol
tare a agriculturii este asigurarea 
cadrelor necesare, atît de specialişti 
cu studii superioare şi medii, cît şi 
de cadre calificate de mecanizatori, 
de muncitori pentru sistemele de 
irigaţii şi, în general, pentru produc
ţia agricolă. Este necesară ridicarea 
cunoştinţelor agricole ale întregii 
noastre ţărănlmi. Avem unele rezul
tate bune în această privinţă dar, 
faţă de sarcinile pe care ni le pro
punem în actualul cincinal, trebuie 
să acordăm acestor probleme o aten
ţie mult mai mare decit pînă acum. 
Se impune să asigurăm o mai buna 
pregătire a inginerilor, în aşa fel 
incit aceştia să vină în agricultură 
cunoscînd temeinic ce înseamnă a- 
gricultura, ştiind să folosească în 
mod corespunzător mijloacele cu 
care este ea înzestrată. Toţi specialiş
tii care se pregătesc pentru a lu
cra în agricultură vor trebui să pri
mească în cursul şcolarizării cunoş
tinţele necesare spre a-şi putea în
deplini în bune condiţii sarcinile ce 
le revin. Este necesar să introducem 
principiul, ocupării posturilor prin 
concurş, renunţînd la practica de a 
angaja oameni numai pentru c:ă au 
terminat o şcoală sau o facultate. Da
că vrem să numim un şef de fermă, 
el trebuie să ştie ce înseamnă con
ducerea unei asemenea unităţi, şi 
numai dacă la concurs reuşeşte să 
demonstreze acest lucru, trebuie .să-i 
angajăm intr-o astfel de funcţie. A- 
ceasla este, de altfel, valabil pentru 
toate sectoarele de activitate.

Va trebui să luăm toate măsurile 
pentru pregătirea cadrelor, pentru 
îmbogăţirea permanentă a cunoş
tinţelor tuturor celor care lucrează 
în agricultură, întrudt pînă la ur
mă aceasta este problema hotărî- 
toare. Putem realiza lucrări de iri
gaţii, putem asigura maşini şi în
grăşăminte — dar dacă oamenii nu 
vor şti să le folosească cu pricepöre, 
nu vom obţine ceea ce ne propu
nem. In toate eforturile care le fa
cem, liolărîtor este omul — şi de el 
trebuie să ne preocupăm în mod 
deosebit. Este necesar ca, în activi
tatea comitetului judeţean, problema 
bunei pregătiri a cadrelor la toate 
nivelele să ocupe un loc principal.

Ne aflăm în prezent înlr-o etapă 
nouă de dezvoltare a României. A- 
ceasla impune îmbunătăţirea activi
tăţii noastre în toate domeniile, cere 
ca, permanent, cei care sínt chemaţi 
să-şi construiască în mod conştient 
viitorul lor să aibă posibilitatea de 
a lua parte la rezolvarea tuturor 
problemelor privind conducerea vie
ţii economice şi. sociale a ţării. 
Cunoaşteţi atenţia pe care o acordă 
Comitetul Centra], partidul nostru, 
consultării neîncetate a oamenilor 
muncii, a întregului popor asupra 
tuturor problemelor care privesc 
prezentul şi viitorul patriei. Noi 
pornind de la faptul că in condi
ţiile în care clasa muncitoare, ţără
nimea, intelectualitatea şi-au luat 
destinele în propriile mîini, trebuie 
să 'fie create şi formele organizato
rice corespunzătoare pentru partici
parea organizată, la toate nivelele, a 
oamenilor muncii, la soluţionarea 
problemelor dezvoltării societăţii 
noastre.

Mi-a făcut o deosebită plăcere să 
ascult aici relatările despre felul în cu
re se desfăşoară adunările generale 
din cooperative, despre modul în care 
se dezbat problemele în consiliile 
cooperativelor, ale întreprinderilor 
de stat şi de mecanizare. Va trebui 
să acordăm în continuare şi mai 
multă atenţie organizării acestor a- 
dunări generale, activităţii consilii
lor de conducere ale coopera
tivelor şi celor intercooperatis
te, participării tuturor cooperatori
lor la stabilirea căilor de dezvoltare 
a fiecărei unităţi. Vorbind despre 
stările de lucruri din unele unităţi, 
mulţi s-au referit aici la faptul că 
„aşa au primit sarcini“, că „aşa au 
primit planul". Desigur, în sistemul 
nostru există —  şi trebuie să existe
— o coordonare şi o unitate de con
ducere a judeţului, a întregii socie
tăţi. Dar, în acelaşi timp, trebuie 
să înţelegem că numai în măsura 
în care fiecare unitate de producţie
— cooperatistă sau de stat ■—- îşi 
va sLabili oa însăşi planul, analizind 
bine toate posibilităţile şi mijloacele 
de care dispune, acesta va fi un 
pian real; în acest caz nimeni nu 
va mai putea spune că „aşa mi-a 
spus directorul general sau ministrul 
agriculturii“. Este necesar ca planul 
de dezvoltare al fiecărei unităţi să 
fie rezultatul botărîrii adunării' ge
nerale a cooperativei; numai acest 
pian va fi cu adevărat viabil şi va 
uni toate forţele pentru îndeplinirea 
sarcinilor stabilite. A'cgasta este, de 
altfel, una din cerinţele de bază ale 
democraţiei cooperatiste, ale însăşi 
dezvoltării democraţiei socialiste.

Este necesar să ne preocupăm mai 
mult de îmbunătăţirea activităţii 
direcţiilor judeţene. Ele, de altfel, 
au fost recent reorganizate, s-au u- 
nificat cu unităţile Ministerului In
dustriei Alimentare, pornindu-se de 
la necesitatea ca cel care se ocupă 
de prelucrarea şi industrializarea 
produselor agricole să aibă şi răs
punderea pentru felul în care se 
asigură producţia necesară de ce
reale, legume, plante tehnice. Era şi 
este cu totul anormal ca fabricile de 
zahăr şi conducerile acestora să lu
creze doar 4 sau 5 luni pe an, dar 
să nu se preocupe aproape de loc 
de ceea ce se întîmplă cu cultura 
sfeclei de zahăr. Avem în vedere 
ca în viitor conducerea fabricii de 
zahăr să răspundă nemijlocit şi să 
urmărească felul în care se fac lu
crările pentru sfecla de zahăr, 
să acorde asistenţă tehnică şi aju
tor cooperativelor şi unităţilor care 
produc sfecla de zahăr. La fel se 
pune problema şi pentru alte plan
te tehnice, precum şi în viticultură 
şi in alte sectoare. în felul acesta 
vom folosi mai bine forţele pe care 
le avem în fiecare judeţ şi pe în
treaga ţară, spre a ajuta efectiv 
producţia — fără a mai aştepta ca 
produsele agricole să vină de-a ga
ta spre prelucrare. Măsurile stabi
lite nu sínt deci legate numai de o 
anumită reorganizare, ci ele pornesc 
de la necesitatea de a apropia şi 
mai mult conducerea agriculturii de 
producţia de bază, de producţia a- 
gricolă, de a-i acorda un sprijin mai 
puternic pentru a putea realiza în 
condiţii mai bune sarcinile ce-i re
vin. în judeţul Ialomiţa, mi se pare, 
personalul direcţiei agricole se ri
dică la peste 500 de oameni. Vă în
chipuiţi ce uriaşă forţă reprezintă 
aceasta! Fireşte, fiecare are atribu
ţiile sale,. dar dorim ca toţi aceşti 
oameni să fie mai strîns legaţi de 
producţie, să ajute nemijlocit şi in 
mod mai eficient unităţile din agri
cultură. Pe acest principiu s-a reor
ganizat, de altfel, şi Ministerul A- 
griculturii, Industriei Alimentare, 
Silviculturii şi Apelor.

Sarcinile însemnate ce se ridică 
astăzi în agricultură pun în faţa or
ganelor agricole, ale ministerului 
răspunderi deosebit de mari. Eu aş 
dori să nu ne mai întîlnim în viitor 
cu unele din problemele care s-au 
ridicat aici — cum este, de pildă, 
aceea a pieselor de schimb — pen
tru că sínt probleme care depind, 
pînă la urmă, de felul în care or
ganele agricole lucrează. Sínt create 
toate premisele ca cerinţele de a- 
provizionare tehnico-materială să lie 
rezolvate în bune condiţii, pornin
du-se, desigur, de la folosirea raţio
nală şi judicioasă a mijloacelor 
existente.

în Ialomiţa, la un tractor revin 
80 de hectare şi se poate spune că 
în această privinţă, avem totuşi, o 
situaţie bună. Dar de ce oare nu 
luăm măsuri pentru a repara bine 
mijloacele cu care trebuie să strîn- 
gein griul şi porumbul? Este adevă
rat că, în trecut, mecanizatorii se 
preocupau mai mult de hantri şi mai 
puţin de producţie,- acum, dacă vor 
pierde 300 de kg de grîu, se va di
minua în mod corespunzător şi ve
nitul lor; aceasta îi va determina să 
repare la timp maşinile, să asigure 
slrîngerea în întregime a recoltei. 
Dar cu aceasta nu se rezolvă pe de
plin problema. Consider că este ne
cesar ca, comitetul judeţean să orga
nizeze în fiecare an, printr-o comi
sie judeţeană, un control riguros a- 
supra felului cum s-au făcut repara
ţiile maşinilor agricole. Dispunem 
astăzi de toate condiţiile şi posibili
tăţile pentru a realiza reparaţii co
respunzătoare. La sfîrşitul anului 
trecut, am luat un şir de măsuri 
pentru a asigura piesele de schimb 
necesare, s-au stabilit — nu' în ge
neral, ci în mod concret. — răspun
deri şi măsuri precise, inclusiv 
pentru întreprinderile Ministerului 
Agriculturii care pot şi trebuie să 
contribuie mai mult la rezolvarea a- 
ceslor probleme.

Producem, desigur, şi maşini noi, 
dar nu vom putea ca într-un an,1 si
nici în doi, să înlocuim toate ma
şinile actuale. Combina „Gloria" •— 
de care s-a vorbit aici —- va fi şi 
ca introdusă în cîţiva ani. Anul a- 
cesta se vor produce vreo 2 000 de 
astfel de maşini, dar pînă la a- 
coperirea necesarului — care pro
babil se va ridica la 15 000—20 000 
de astfel de combine — va mai tre
ce un timp. Pînă atunci nu trebuie 
să uităm că dispunem de circa 
50 000 de, combine mai vechi şi ia 
care nu putem renunţa, aşteptînd al
tele noi; trebuie să luăm măsuri 
corespunzătoare pentru a le repara 
şi a le utiliza din plin.

In judeţul dumneavoastră sínt 
peste 4 000 asemenea maşini, şi ele 
trebuie folosite.

în legătură cu activitatea organe
lor agricole s-au ridicat, de aseme
nea, probleme deosebit de impor
tante. Mă aşteptam, să spun drept., 
la unele critici mai ascuţite la a- 
dresa modului în care organele a- 
gricole, inclusiv ministerul rezolvă 
problemele. Poate că în judeţul 
Ialomiţa nu sínt motive pentru ase
menea critici; m-ar bucura dacă aşa 
ar fi, deşi, după problemele ridica
te do vorbitori, nu aş putea spune 
că nu sínt destule neajunsuri în 
activitatea organelor agricole din 
judeţ.

înfăptuirea sarcinilor mari ce revin a- 
griculturii cere, de asemenea, îmbu
nătăţirea activităţii organelor şi or
ganizaţiilor de partid. Am auzit cu 
satisfacţie că avem în cooperativele 
din judeţ organizaţii de 200, 300 şi 
chiar 500 membri de partid, deci 
organizaţii mari, că în general ele 
joacă un rol tot mai important in 
viata unităţilor agricole respective. 
Este necesar ca toate organizaţiile 
noastre do partid din unităţile coo
peratiste şi de stat să pună în cen
trul activităţii lor realizarea directi
velor Congresului al X-lea, a hotărâri
lor plenarelor Comitetului Central pri
vind agricultura; se impune, de ase
menea, ra si comitetul judeţean de 
partid să acorde mai multă atenţie

soluţionării operative a unor proble
me legate de activitatea în coopera
tive. Desigur, avem rezultate pozitive, 
cunosc munca bună a Comitetului ju
deţean Ialomiţa, ştiu că biroul jude
ţean acţionează pentru a asigura rea
lizarea în condiţii optime a sarcini
lor trasate de Comitetul Central; dar 
un şir de probleme puteau fi soluţio
nate mai rapid, se putea acţiona cu 
mai multă operativitate pentru a a- 
sigura înlăturarea unor neajunsuri. 
Nu vreau să mă refer la cazuri 
concrete, dar chiar printre proble
mele sesizate aici sínt unele care 
se puteau rezolva cu forţe locale, 
aie comitetului judeţean. Este nece
sar ca organele şi organizaţiile noas
tre de partid să-şi îmbunătăţească 
şi ele activitatea, să fie mai recep
tive, să acţioneze cu mai multă 
promptitudine în soluţionarea diferi
telor probleme pe care le ridică 
construcţia socialistă. Vom acţiona 
în continuare pentru lărgirea atri
buţiilor comitetelor judeţene de 
partid şi a consiliilor judeţene popu
lare, orăşeneşti şi comunale; vrem 
ca organele locale să aibă un cuvînt 
tot mai important, hotărîtor, în re
zolvarea problemelor, pentru că — 
este limpede — nimeni din Bucureşti 
nu va putea soluţiona mai bine pro
blemele care se ridică în fiecare ju
deţ decit organele locale respective.

Am acordat acestor organe multe 
atribuţii şi mergem în continuare 
pe linia lărgirii acestora, dar tre
buie să facem în acelaşi timp ca în 
activitatea tuturor organelor noas
tre de partid şi de stat, a consiliilor 
populare să intervină îmbunătăţiri 
continue, să se perfecţioneze meto
dele şi stilul de .muncă. Vrem să u- 
şurăm şi să simplificăm şi mai mult 
legăturile cu primii secretari, cu pre
şedinţii consiliilor . populare; aceştia 
trebuie să poată avea mai operativ 
legătură cu Consiliul dé Miniştri, cu 
Comitetul Executiv, spre a asigura 
mai multă promptitudine în rezolva
rea problemelbr complexe care se 
ridică. Trebuie să înţelegem cu to
ţii că soluţionarea problemelor ca
re se pun în toate sectoarele cere 
iiecăruia la locul său de muncă răs
pundere, multă pricepere, o preocu
pare susţinută pentru bunul mers al 
activităţii, pentru ridicarea bunăstă
rii tuturor oamenilor muncii. Aceas
ta este problema centrală a activi
tăţii partidului nostru. (Aplauze pu
ternice, prelungite)

Nu aş dori, tovarăşi, să mă opresc 
asupra problemelor situaţiei interna
ţionale. Cunoaşteţi cum a acţionat 
şi acţionează partidul şi guvernul 
tării noastre pentru a-şi aduce con
tribuţia la dezvoltarea colaborării cu 
toate ţările socialiste, la întărirea 
unităţii mişcării comuniste, a tutu
ror forţelor antiimperialiste. De ase
menea, cunoaşteţi activitatea parti
dului şi guvernului ţării noastre pen
tru a dezvolta relaţiile cu toate sta
tele lumii. In întreaga activitate in
ternaţională considerăm că acţionăm 
în spiritul răspunderii faţă de po
porul nostru, faţă de naţiunea noas
tră, pentru ca România să-şi asigu
re un loc demn în sistemul ţărilor 
socialiste, in rîndul tuturor ţărilor, 
lumii, ca stat independent, liber şi 
slăpin pe destinele sale. (Aplauze 
furtunoase)

Am apreciat întotdeauna şi apre
ciem că, xezolvînd în condiţii bune 
sarcinile construcţiei socialiste în 
tara noastră, ne îndeplinim principa
la îndatorire de partid comunist, de 
partid care şi-a asumat rolul de con
ducător al destinelor poporului şi 
naţiunii noaslre. Şi în viitor vom 
face totul pentru îndeplinirea acestei 
misiuni, vom situa în centrul preo
cupărilor şi eforturilor noastre dez- 
voitarea cu succes a construcţiei so
cialiste pe pămîntul României, ri
dicarea bunăstării poporului român. 
(Aplauze prelungite)

Actionînd în hcest fel, noi ne în
deplinim 1n acojâşi timp şi o în
datorire internationalists, pentru că 
numai in măsura în care fiecare 
partid comunist se identifică cu nă
zuinţele poporului din care face par
te şi îl conduce cu succes pe calea 
socialismului şi comunismului, el îşi 
înfăptuieşte rolul său istorii — na
tional şi international. (Aplauze pu
ternice, prelungite)

Tovarăşi,
In încheiere, aş dori să atrag a- 

tenţia asupra faptului că ne aflăm în 
ajunul lucrărilor agricole de primă
vară, că mai sint doar cîteva săp
tămâni pînă la începerea lor. Este 
necesar să ne concentrăm imediat 
asupra masurilor ce se impun în a- 
ceastă privinţă, să acţionăm astfel 
ca lucrările de primăvară şi între
ţinerea culturilor să se desfăşoare 
în bune condiţii. După cum au spus 
multi tovarăşi aici, se pare că în- 
sămînţările de toamnă se prezintă 
bine; avem persaective bune, dar 
pentru a le transpune în realitate 
este necesar să se desfăşoare o mun
că susţinută pe ogoare din partea 
tuturor — şi aceasta este principala 
sarcină pe care trebuie să o înde
plinim.

Am discutat în cadrul consfătuirii 
multe probleme pe care trebuie să 
le ducem la bun sfîrşit printr7o ac
tivitate practică concretă. Dacă. ne 
vom rezuma numai la hírűi nu vom 
avea nici grîu, nici însămînţări. Tre
buie să ne apucăm cu temeinicie 
de muncă, în fiecare unitate, să re
nunţăm la referate şi instrucţiuni, 
să rezolvăm practic problemele! Nu
mai atunci vom obţine o recoltă bu
nă — şi avem toate condiţiile pentru 
aceasta. Sínt convins că organiza
ţia de partid judeţeană, toti comu
niştii, toţi cooperatorii şi lucrătorii 
din întreprinderile agricole de stat 
şi de mecanizare, toti specialiştii a- 
gricoli nu-şi vor precupeţi eforturile 
pentru a îndeplini în bune condiţii 
sarcinile mari pe care le au, pentru 
a face din judeţul Ialomiţa un ju
deţ fruntaş în agricultură. (Aplauze 
prelungite).

Vă urez dumneavoastră, tuturor 
comuniştilor, tuturor locuitorilor ju
deţului Ialomiţa, rezultate cît mai 
bune şi succese tot mai mari, multă 
sănătate şi fericire! (Aplauze puter
nice, ovaţii, urate; se scandează; 
„Ceauşescu — Ceausestu", „P.C.R.— 
P.C.R.”),

Consfătuirea de lucru a  
activului de partid şi a 

cadrelor de bază din agri 
cultura judeţului n o s t r u
(Urmare din pag. I) -

mes, preşedintele C.A.P. Hosman, 
inginer Dumitru Lăţea, directorul In-  ̂
treprinderit judeţene de producere 
şi valorificare a legumelor, carto
filor şi fructelor, inginer Ion Dordai, 
directorul S.M.A. Iacobeni, ingine
rul Friedrich Schmidt, directorul 

. I.A.S. Agnita, inginerul Ion Stoica, 
directorul întreprinderii judeţene 
pentru exploatarea şi îmbunătăţirea 
pajiştilor naturale, inginer Maria Pi
téim şefa fermei legumicole a C.A.P. 
Mediaş, Gavrilă Moraru, preşedinte
le G.A.P. Biertan, Mihail Şchirkon- 
jer, inginer şef al C.A.P. Stejărişul, 
Aur.el Dobrin, preşedintele C.A.P. 
Arpaşu de dos, Aurel Gavrilă, pre
şedintele C.A.P. Scoreiu, Ilie Tărăşan, 
inginer şef al C.A.P. Avrig.

Vorbitorii au arătat pe larg mă
surile concrete stabilite în unităţi 
pentru aplicarea operativă a planu
lui complex de îmbunătăţire a' acti
vităţii în toate sectoarele de activi
tate. (în ziarul nostru de mîine vom 
publica în rezumat aceste dezbateri).

Tovarăşii; medic veterinar Nicolae 
Dura, director general adjunct al 
Direcţiei generale judeţene a agri
culturii, industriei alimentare, silvi
culturii şi apelor, inginer Ilie Că- 
toiu, directorul întreprinderii jude
ţene pentru mecanizarea agriculturii, 
Izdrailă Dragomir, directorul sucursa
lei judeţene a Băncii agricole şi in
giner Mihail Tiller, director general 
al D.G.J.A.I.A.S.A., au dat răspun
suri la întrebările puse de partici
panţii la consfătuire.

Tovarăşul Ion Voina, secretar al 
Comitetului judeţean de partid, pre
şedinte al U.J.C.A.P., a arătat im
portanţa depsebită a aplicării mă
surilor preconizate pentru îndeplini
rea sarcinilor planului anual de 
producţie, pentru îmbunătăţirea ac
tivităţii în agricultură, accentuîrid 
asupra necesităţii intensificării mun
cii organizaţiilor de partid şi a creş
terii rolului acestora în conducerea 
agriculturii.

Trebuie să se acorde mai multă 
importanţă întăririi disciplinei mun
cii în cooperativele agricole, creş
terii responsabilităţii fiecărui lucră
tor din agricultură pentru realiza
rea producţiei agricole, mobilizării 
cooperatorilar, a mecanizatorilor la 
efectuarea lucrărilor agricole dc se
zon.

Tovarăşul Richard Winter, mem
bru al C.C. al P.C.R., prim-secretar 
al Comitetului judeţean de partid, 
a subliniat, în cuvîntul său, efortu
rile materiale făcute de.statul nostru 
pentru crearea şi dezvoltarea bazei 
tehnico-materiale a agriculturii coo
peratiste, eforturi care pot şi tre
buie să se materializeze în producţii 
agricole mai bune ce se vor realiza 
în acest an în cooperativele agrico
le, in întreprinderile agricole de 
stal. Referindu-se la necesilalea pre
gătirii temeinice a producţiei agri
cole a acestui an, primul secretar 
al Comitetului judeţean de partid a 
evidential activitatea fructuoasă ce 
se desfăşoară în unele unilăti, so
liei tind tuturor lucrătorilor de pe o- 
goare să-şi intensifice activitatea în 
această perioadă pentru definitivarea 
amplasării culturilor, îngrijirea semă
năturilor, aplicarea îngrăşămintelor 
naturale şi chimice, repararea utila
jelor şi maşinilor agricole, pregăti

re a  condiţiilor optime pentru produ
cerea răsadurilor în legumicultura, 
efectuarea lucrărilor de sezon în po
micultură şi pe pajiştile naturale.

Primul secretar al Comitetului ju
deţean de partid a insistat asupra 
necesilătii îndeplinirii exemplare a 
sarcinilor în sectorul zootehnic, ac
ţiune caro solicită o gospodărire 
mai bună a furajelor, o organizare 
exemplară a muncii în sector, o mai 
atentă şi competentă îndrumare a 
activităţii de către specialişti, pen

tru lichidarea lipsurilor semnalate în 
privinţa reproducţiei, a selecţiei şep- 
telului, a asigurării sănătăţii şi ca
pacităţii productive a efectivelor 
existente.

Primul secretar al Comitetului ju
deţean de partid a asigurat conduce
re superioară de partid şi de stat 
că organizaţia judeţeană de partid, 
organele judeţene de stat, toti oame
nii muncii de pe ogoare îşi vor con
centra întreaga lor capacitate crea
toare pentru îndeplinirea exemplara 
a sarcinilor de producţie din acest 
an în toate sectoarele, pentru ca, 
prin aplicarea măsurilor preconizate, 
să crească in mod considerabil con
tribuţia agriculturii la realizările e- 
conomiei judeţului, să se mărească 
veniturile cooperatorilor, să se îm
bunătăţească substantial aprovizio
narea populaţiei cu produse agroa- 
limentare.

In încheierea lucrărilor consfătui
rii, tovarăşul Janos Fazekas, mem
bru al Comitetului Executiv al C.C. 
al P.C.R., vicepreşedinte al Consiliu
lui de Miniştri, a arătat că, organele 
superioare de conducere de partid 
şi de stat acordă o atenţie deosebită 
dezvoltării agriculturii. In urma unei 
analize multilaterale a modului de 
realizare a producţiei agricole, au 
fost stabilite o serie de măsuri con
crete pentru îmbunătăţirea activităţii 
ân acest important sector al econo
mici nationale, pentru ca noul cinci
nal să înceapă mai bine. Consfătui
rile judeţene cu cadrele de bază din 
agricultură şi cu activul de partid 
constituie posibilitatea verificării 
modului cum au fost primite şi cum 
sint aplicale măsurile preconizate 
în Expunerea tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu de la şedinţa de lucru 
de la CC. al P.C.R., din 23 noiem
brie 1970, cu privire la îmbunătăţi
rea organizării, planificării şi condu
cerii agriculturii, posibilitatea com
pletării acestui program cuprinzător 
cu noi măsuri a căror aplicare vi
zează îndeplinirea exemplară a sar
cinilor de producţie în agricultură.

Apreciind că în activitatea de or
ganizare, planificare şi conducere a 
agriculturii s-au manifestat unele 
lipsuri, tovarăşul Janos Fazekas a 
arătat că este necesară o îmbună
tăţiri? a planificării producţiei în a- 
gricultură, în această acţiune tre
buind să se pornească de la cali
tatea solului.

Avînd în vedere ponderea deo
sebită a creşterii animalelor în eco
nomia unităţilor agricole din judeţul 
nostru, tovarăşul Janos Fazekas a 
recomandat specialiştilor, lucrătorilor 
din agricultură să se ocupe mai in
tens de asigurarea unei baze furaje
re complete şi variate, condiţie fun
damentală a realizării unor produc
ţii animaliere la nivelul exigentelor 
actuale ale dezvoltării sociale.

Toate aceste sarcini nu pot fi du
se la îndeplinire fără participarea 
activă a tuturor cooperatorilor, a 
tuturor mecanizatorilor la efectuarea 
lucrărilor agricole, fără o întărire a 
disciplinei muncii şi a producţiei, 
pentru ca prin eforturile unite ale 
tuturora să se obţină o eficienţă e- 
conoinkă cât mai ridicată a activi
tăţilor în toate sectoarele, pentru 
întărirea economică a unităţilor şi 
sporirea veniturilor cooperatorilor.

„Inii exprim convingerea, a arătat 
vorbitorul, că activul de partid jude
ţean, cadrele foarte bune de care 
dispune judeţul Sibiu vor acţiona 
holărît pentru materializarea opera
tivă a hotărârilor adoptate, pentru 
a spori contribuţia agriculturii la 
reali’/ările economiei naţionale şi la 
formarea venitului naţional, pentru 
'îmbunătăţirea aprovizionării popu
laţiei cu produse agroalimentare".

Fabrica de creioane „Republica". Zeci de mii de creioane trec zilnic 
pe benzile transportoare*unde, sint uscgte după operaţiunea de vopsire
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AFACERILOR EXTERNE AL 
REPUBLICII DEMOCRATE VIETNAM
ş, Hanoi 2 (Agerpres). — Ministe

rul Afaceiilor Externe al R.D. 
Vietnam a dat publicităţii o decla
raţie în legătură cu discursul rosr 
tit la 29 ianuarie de secretarul de 
stat, William Rogers, care a afir
mat că „Statele Unite îşi rezervă 
dreptul de a folosi forţele sale ae
riene în orice parte a Peninsulei 
Indochineze, fără nici un fel de li
mitări, pentru a proteja viaţa a- 
merieanilor din Vietnamul de 
sud“. De fapt, se spune în declara
ţie, prin acţiunile întreprinse în 
ultimii doi ani, S.U.A. au escaladat 
continuu războiul in întreaga In- 
dochină. Discursul lui Rogers de
monstrează că Washingtonul merge 
şi mai departe pe calea agresiunii. 
Dacă Administraţia S.U.A. este re
almente interesată în protejarea 
vieţilor americanilor din Vietna
mul de sud, se spune în declara
ţie, ea nu ar fi trebuit să respingă 
propunerile Guvernului Revolu
ţionar Provizoriu din Republica 
Vietnamului de Sud, formulate la

17 septembrie şi 10 decembrie 
1970, şi care asigurau o retragere 
onorabilă şi în deplină securitate 
a trupelor S.U.A. Este clar că afir
maţia lui Rogers este menită să 
mascheze adevăratele intenţii ale 
Administraţiei S.U.A., care inten
sifică intervenţia în Indochina, în 
faţa pericolului falimentului „viet- 
namizării“.

Guvernul R.D. Vietnam denun
ţă energic şi condamnă sever in
tensificarea şi escaladarea războ
iului de agresiune împotriva po
poarelor indochineze, cere cu fer
mitate guvernului S.U.A. să pună 
capăt intervenţiei, sub orice for
mă, împotriva Vietnamului, Laosu- 
lui şi Cambodgiei şi să lase po
poarele acestor ţări să-şi rezolve 
singure problemele, subliniază de
claraţia. Guvernul R.D. Vietnam 
atrage atenţia că S.U.A. poartă 
întreaga răspundere pentru urmă
rile serioase pe care acţiunile de 
escaladare a războiului le pot de
termina.

întrevederi la 0. N. U. în  legătură 
cu situaţia din Orientul Apropiat

New York 2 (Agerpres). — La 
sediul Naţiunilor LTnite a avut loc, 
luni,' o întrevedere între secreta
rul general al O.N.U., U Thant, 
mediatorul Gunnar Jarring,__ şi re
prezentantul R.A.U. la Naţiunile 
Unite, Mohammed El Zayyat, pri
vind situaţia din Orientul Apro
piat. De asemenea Mohammed El 
Zayyat a conferit cu preşedintele 
Consiliului de Securitate pe luna 
în curs, Charles Yost.

Totodată, U Thant şi Gunnar 
Jarring au avut o întrevedere cu

E cu ad o ru l c e re  r e t r a 
g e re a  d e  pe  te r i to r iu l  
s ă u  a  m isiunii 
m ili ta re  a  S. U. A.

WASHINGTON 2 (Agerpres). — 
Ecuadorul a cerut luni noaptea re
tragerea de pe teritoriul său a mi
siunii militare a Statelor Unite, in
formează agenţia A.P.

Intr-o notă semnată de ministrul 
ecuadorian al afacerilor externe, 
Jose Maria Ponce Yepez, se arată 
că această acţiune are loc după 
„măsurile coercitive adoptate de 
S.U.A. cu două săptămîni în urmă 
în conflictul în privinţa zonei de 
pescuit, aflată sub jurisdicţie naţio
nală".

După cum se ştie, la 18 ianuarie 
S.U.A. au suspendat livrările de e- 
chipament militar către Ecuador şi 
au avertizat că vor sista orice for
mă de ajutor ca urmare a sechestră
rii unor vase de pescuit sub pavi
lion american de către autorităţile 
de la Quito.

Ministrul de externe ecuadorian, 
care se află la Washington cu oca
zia reuniunii O.S.A., a declarat că 
cererea ecuadoriană are loc la o zi 
după reuniunea specială a miiţiştri- 
lor de externe ai ţărilor membre ale 
O.S.A., care au cerut Ecuadorului şi 
Statelor Unite să-şi rezolve diferen- 
dumul în problema zonei de pescuit 
pe calea tratativelor.

reprezentantul Israelului la O.N.U., 
Joseph Tekoah.

Luni seara, U Thant a conferit 
cu reprezentantul S.U.A. la Na
ţiunile Unite şi preşedinte al Con
siliului de Securitate, Charles 
Yost, pe care l-a informat asupra 
stadiului negocierilor.

Nu au fost făcute declaraţii du
pă aceste întrevederi.

La Visconta în nordul Ungariei este in construcţie termocentrala „Ga
garin" in completare, care la ora actuală are o capacitate de 600 MW. 
Următoarea unitate de 200 MW acum în lucru, va completa capacitatea 
termocentralei la 800 MW. In foto: turnul de răcire şl scheletele noilor

construcţii

R eu n iu n ea  C onsiliu lui 
m in ister ia l a l  P ie fe i  com u n e

Bruxelles 2 (Agérpres). — Con
siliul ministerial al Pieţei comune 
s-a întrunit luni la Bruxelles pen
tru a relua în dezbatere spinoasa 
problemă a aderării Angliei la 
C.E.E. Observatorii politici, ca şi 
o serie de ziare occidentale, prin
tre care „Times“ şi „Le Figaro“, 
consideră că există şanse minime 
ca „cei şase“ să poată ajunge la 
o poziţie comună în privinţa ade
rării Angliei la C.E-E. Divergen
ţele existente între „cei şase“, pe 
de o parte, şi între ei şi Marea 
Britanie, pe de • altă parte, vizează 
în mod deosebit perioada de tran
ziţie a aderării. Se ştie că guver
nul britanic a propus o perioadă 
de tranziţie de cinci ani, în care 
să adapteze agricultura şi indus
tria sa la condiţiile Pieţei comu
ne, solicitînd, în acelaşi timp, un 
interval de opt ani pentru înlocui
rea integrală a sistemului ei fi

nanciar cu regulamentele finan
ciare ale Pieţei comune. în  reu
niunile anterioare, Franţa a insis
tat ca Anglia să accepte o perioa
dă tranzitorie de cinci ani, în 
timpul căreia să-şi sporească trep
tat contribuţia financiară la bu
getul comunitar. Or, Marea Bri
tanie a cerut în plus o „perioadă 
de ajustare“ de trei ani, cerere ac
ceptată de R.F. a Germaniei şi 
Italia. Pe de altă parte, Franţa a 
respins cererea formulată de Lon
dra ca -cei şase“ să-i dea asigurări 
că sumele pe care le va vărsa la 
fondul bugetar al C.E.E. nu vor 
afecta în mod grav economia en
gleză. Londra doreşte, în acest 
sens, o declaraţie publică a „Celor 
şase“, urmărind, în felul acesta, 
atenuarea opoziţiei tot mai puter
nice a opiniei publice britanice fa
ţă de aderare.

COORDONATE UNIVERSALE
•  COMITETUL SPECIAL, FOR

MAT DIN 35 MEMBRI, ÎNSĂR
CINAT CU STABILIREA DEFI
NIŢIEI AGRESIUNII s-a reunit 
luni la sediul O.N.U. din New 
York,

Comitetul examinează trei pro
iecte de definiţie propuse — u- 
nul de Uniunea Sovietică, altul de 
ţările latino-americane şi Iugosla
via, şi al treilea prezentat de un 
grup de şase state printre care şi 
S.U.A.

Comitetul, care a fost creat de 
Adunarea Generală a O.N.U., îşi 
va desfăşura activitatea pînă la 
5 martie.

•  OPINIA PUBLICA DIN R.F. 
A GERMANIEI SPRIJINĂ APE
LUL lansat de Conferinţa pen
tru problemele securităţii europe
ne, care a avut loc recent la 
Frankfurt pe Main. Numeroşi re
prezentanţi ,ai opiniei publice din 
R.F. a Germaniei şi-au depus sem
nătura pe acest apel, în care se 
subliniază că ratificarea tratatelor 
încheiate de R.F. a Germaniei cu 
Uniunea Sovietică şi R.P. Polonă 
constituie o sarcină de prim or
din, precum şi faptul că este ne
cesar să se întreprindă tot ce este 
posibil pentru convocarea cit mai 
grabnică a conferinţei general-eu- 
ropene în problemele securităţii şi 
colaborării.

•  IN VOIEVODATUL VARŞO
VIA, APELE VISTULEI au ieşit 
pe unele porţiuni din matcă, inun- 
dînd suprafeţe considerabile, rela
tează agenţia P.A.P, Populaţia a-

meninţată de revărsarea apelor a 
fost evacuată.

Concomitent, pe Bug şi Nareva, 
s-a înregistrat o creştere conside
rabilă a nivelului apelor. Pe Oder, 
spărgătoare de gheaţă fluviale ale 
Poloniei şi R.D. Germane au ter
minat operaţiile de distrugere a 
acumulărilor primejdioase de ghe
ţuri.

•  PERSOANE NEIDENTIFICA
TE au încercat să incendieze, in 
noaptea de duminică spre luni, 
clădirea Federaţiei din Modena a 
Partidului Comunist Italian. La 
intervenţia pompierilor, focul a 
fost- stins imediat. în decurs de 
24 ore, acesta a fost al doilea a- 
tentat comis împotriva^ unui sediu 
aparţinînd P.C.I. în noaptea de 
sîmbătă spre duminică, la Reggio 
Calabria au fost aruncate două 
sticle incendiare asupra sediului 
partidului comunist.

•  SITUAŢIA FINANCIARA A 
STATULUI CHILIAN s-a norma

lizat deplin, a declarat preşedin
tele Băncii Centrale chiliene, Al
fonso Inostroza. El a relevat, în 
acest sens, că au fost lichidate to
tal urmările situaţiei de panică 
create în domeniul finanţelor de 
forţele reacţiunii după victoria în 
alegerile , prezidenţiale a lui Sal
vador Allende. în prezent, a spus 
preşedintele băncii, depunerile la 
bănci în valută naţională şi străi
nă sínt considerabil mai mari de
cit erau în august 1970, înainte 
de începerea campaniei de submi
nare duse de reacţiune. Alfonso 
Inostroza a dezminţit zvonurile 
privind o eventuală devalorizare 
a escudo-ului chilian.

•  POTRIVIT REZULTATELOR 
RECENSAMÎNTULUI EFECTUAT 
ANUL TRECUT, POPULAŢIA 
MEXICULUI se cifrează în pre
zent la 48 377 363 locuitori. Re- 
censămîntul a mai indicat că 55 
la sută dintre cetăţenii ţării sínt 
sub 20 de ani şi că 23,8 la sută 
nu ştiu să scrie şi să citească.

Anglia: Dezbateri in Camera Comunelor
Londra 2 (Agerpres). — In Ca

mera Comunelor au continuat dez
baterile pe marginea proiectului 
de lege antisindicală prezentat de 
guvern. Majoritatea conservatoa
re din Cameră a respins cu 305 
voturi, faţă de 267 ale opoziţiei, 
un amendament laburist care se 
opunea unei clauze a proiectului 
referitoare la contractele de mun
că încheiate între sindicate şi di
recţiuni.

Dacă atmosfera generală din 
Camera Comunelor este mai pu
ţin „încinsă“ comparativ cu cea 
în care au avut loc dezbaterile la 
sfîrşitul săptămînii trecute, funda
lul social pe care se desfăşoară a- 
ceastă dispută pai'lamentară este 
foarte agitat. Greva naţională a 
celor 230 000 de salariaţi din ser
viciile britanice P.T.T. a intrat în 
cea de-a 14-a zi, fără a exista per
spectiva unei soluţionări apropia
te a conflictului. Luni, 40 000 de 
muncitori, ai celor 22 de uzine ale 
filialei britanice „Ford“ din Lon
dra, din sudul Angliei şi din Ţara 
Galilor, s-au aflat în grevă.

Mai mult, Robert Carr, ministrul 
forţei de muncă şi productivităţii, 
se preocupă de reglementarea si
tuaţiei la I.C.I. (Imperial Chemical 
Industries), unde reprezentanţii 
sindicatelor celor 105 000 de sala
riaţi revendică o majorare a sa
lariilor.

Pe de altă parte, Anthony Bar
ber, ministrul de finanţe al Marii 
Britanii, a declarat, eu prilejul u- 
nui dineu la »Overseas Bankers 
Club“, că valul crescînd de greve 
şi de revendicări financiare repre
zintă cea mai mare dificultate de 
ordin economic întîmpinată de 
guvernul conservator, de la veni
rea sa la putere în iunie trecut. 
Argumentînd că, pentru plata dato
riilor externe, se impune combate
rea inflaţiei, iar aceasta poate fi 
obţinută „prin blocarea creşterii 
salariilor“, Barber a precizat că 
guvernul „nu va accepta revendi
cările din industria naţionalizată“ 
şi şi-a exprimat speranţa că a- 
cest exemplu, va fi urmat şi în 
sectoarele particulare.
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TIMPUL
Centrul meteorologic Sibiu comu

nică: vremea se va răci uşor. Cerul 
va fi mai mult noros, favorabil pre
cipitaţiilor slabe sub formă de ploa
ie, lapoviţă şi chiar ninsoare. Vîntul 
va sufla slab pînă.. la potrivit, din 
sectorul nord-vestic. Minimele vor 
fi cuprinse între —5. şi —1 grad, iar 
maximele vor oscila între plus 3 
şl 8 grade. Dimineaţa ceaţă locală.

TEATRU
Un colectiv. de actori al Teatrului 

de stat din Sibiu, va susţine, la Ră
şinari, la ora 19,30, un spectacol cu 
piesa Comedie cu olteni.

TELEVIZIUNE
10,00—11,30 Emisiuni-lecţii pentru

lucrătorii din agricultură. 
Cultura porumbului.
Deschiderea emisiunii. 
Universal-şotron. Enciclope
die pentru copii.
Cadran internaţional.
Cincinalul 1966—1970, în cifre 
şi imagini.
Tragerea pronoexpres.
1001 de seri.
Telejurnalul de seară.
România ’71. Azi — judeţul 
Cluj.
Tele-cinemateca: Moby Dick. 
Poşta TV.
Telejurnalul de noapte. 
Campionatele europene de.

patinaj artistic. Proba de 
perechi.
Transmisiune directă de Ia 
Zürich.

23,30 închiderea emisiunii.

CINEMA

t LE FIGARO»* . [

Dilema la \tI
Washington
Impresia observatorilor poli

tici de la Washington este că 
Administraţia şi consilierii a- 
cestsîa s-au angajat în mod pe
riculos în Cambodgia. în nu
mai cîteva zile, comandamentul 
american a lansat aviaţia sa 
tactică şi elicopterele sale de 
uptă, precum şi o parte a flo

tei în apărarea trupelor khme- 
ro-saigoneze angajate în lup
tele de pe şoseaua naţională nr. 
4, arteră vitală pentru regimul 
mi Lon Noi, iar apoi „Us Air 
Porcé“ a trebuit să fie adusă 
în sprijinul apărării capitalei; 
un veritabil pod aerian a fost 
pus în aplicare pentru a trans
porta echipamente militare me
reu mai importante: 1400 tone 
de muniţii, 80 tone de material 
de război şi 100 000 litri âe 
carburanţi. Pentru prima dată, 
s-au pus la dispoziţia trupelor 
regimului de la Pnom Penh 8 
vedete rapide. în cele din urmă, 
a izbucnit afacerea cu militarii 
în civil, surprinşi pe aeroportul 
din Pnom Penh.

Washingtonul se află acum 
în următoarea dilemă: cum să 
sprijine şi să asigure supravie
ţuirea guvernului de la Pnom 
Penh, fără să iasă din limitele 
pe care le-a stabilit Congresul 
intervenţiei americane în teri
toriul khmer. Se poate consi
dera ca sigur că tocmai această 
chestiune a fost dezbătută de 
preşedintele Nixon cu Consiliul 
naţional al securităţii. Şi se 
pare că singurul răspuns pe ca
re l-a primit constă în „însăr
cinarea Departamentului de 
Stat şi Pentagonului de a defini 
funcţiile precise ale echipelor 
de livrare a materialelor“. Es
te o încercare de a concilia pre
zenţa fizică ă soldaţilor ameri
cani în Cambodgia cu interdic
ţia ca aceştia să se afle acolo, 
stabilită de amendamentul Co
oper-Church.

în faţa multor americani a- 
cesta înseamnă însă doar un joc 
de cuvinte.

Sesiunea comitetului 
ad-hoc pentru păduri

ROMA 2. — Corespondentul A- 
gerpres, Nicolae Puicea, transmite: 
La sediul Organizaţiei Naţiunilor U- 
nite pentru alimentaţie şi agricultură 
(F.A.O.), au început lucrările sesiu
nii comitetului ad-hoc pentru păduri 
(organ legislativ al conferinţei 
F.A.O.). Sesiunea dezbate probleme 
legate de programul acestei organi
zaţii în domeniul forestier pe ur
mătorii doi ani.

La sesiune participă delegaţii din 
ţările membre. Din Republica Socia
listă România este prezentă o de
legaţie condusă de ing. Filip Toinu- 
lescu, şeful departamentului silvi
culturii din Ministerul Agriculturii, 
Industriei Alimentare, Silviculturii şi 
ApeţSr. Şeful delegaţiei române a 
i< '! ales vicepreşedinte al actualei 
sesiuni a comitetului ad-hoc pentru 
păduri.
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SIBIU: PACEA: Cintecele mării (o-
rele 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; l'9,00;
21,00); ARTA: Oraşul visurilor (orele 
10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30)» 
TINERETULUI: Ai gri.iă de Suzi (o- 
rele 10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30» 
20,30).

MEDIAŞ: PROGRESUL: Vagabon
dul, seriile I şi II (orele 9,00» 13,00» 
16,30; 20,00); TINERETULUI» Pomul

m m m

de crăciun (orele 10,00; 16,30; 18,30» 
20,30); UNIREA: Misteriosul X din 
Cosmos (orele 10,00» 16,00; 18,00; 20,00).

CISNADIE: POPULAR: Marele semn 
albastru (orele 11,00; 16,00; 18,00; 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Un cuib de nobili 
(orele 10.00; 16.00; 18,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Jurnalul unei cameriste (orele 18,00 
şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Amintiri bucu- 
reştene (orele 17,00 şi 19,00).

BAZNA-BAI: Salvele Aurorei (orele 
17,00 şi 19,00).

COPŞA MICA: POPULAR: O nun
tă cum n-a mai fost (orele 17,00 şi 
19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Călugăriţa, seriile I şi II (orele 16,00 
şi 19,30).

18,00

18.30 
19,05

19,10
19,20
19.30 
20,00

20.30 
22,25 
22,35 
22,45

Teatrul de stat Sibiu
ANGAJEAZĂ DE URGENŢA:

— organizator spectacole,
CONDIŢII: 21—-35 ani, studii medii, 7 ani stagiu în funcţii eco
nomice sau administrative.

— o difuzoare bilete pentru agenţia teatrala.
CONDIŢII: 21—30 ani, studii medii absolvite, 2—7 ani stagiu în 
funcţii administrative, cunoscătoare a limbilor română şi germană.

Salarizarea conform H.C.M. 218/1970.
Relaţii suplimentare la biroul personal al teatrului, telefon 
1 35 38.

angajează de urgenţă:
I — BULDOZERIŞTI f
ţ — EXCAVATORIŞTI \
\ — MECANICI AGRICOLI f
I cu salarizarea în condiţiile H.C.M. 914/1968, pentru |
\ şantierele din oraşul Sibiu şi Mediaş. \

în t r e p r in d e re a  de  in d u s tr ie  locală  E.L.C.A.
Mediaş

str. Stadionului nr. 43
angajează:

— TÎMPLARI CALIFICAŢI, la secţia mobilă, 
categoria de salarizare 3—5.

Informaţii la serviciul organizarea muncii, telefon
10 82.

s
Is
Is
*s
Is
Is
4s
4s
4s
4s
4s
4s
4s
4s
4s
4s
4s

Şantierul 52 C.F.R. Sibiu
Piaţa Gării nr. 6

ANGAJEAZĂ:
— 2 maiştri constructori
— 3 şoferi
— 1 tehnician constructor
— 3 electricieni
— 2 mecanici utilaje
— 2 vopsitori zugravi
— dulgheri
— zidari
— muncitori necalificaţi.

Se asigură cazarea pe şantiere sau abonamente de 
călătorie pe C.F.R. sau I.R.T.A. plătite de unitate.

De asemenea angajaţii şi membrii lor de familie 
beneficiază de permise de călătorie gratuite pe C.F.R.

Relaţii se dau la sediul unităţii, resortul personal.
r * ămmr * a r jr mm jr jmtr * a

-Cadru din filmul Ai grijă de Suzi, care rulează la cinematograful „Tine
retului" din Sibiu

Sectorul 2 T e le c o n s tru c tia  B raşovt i

B-dul Gheorghe Gheorghiu-Dej nr. 6, 
telefon 2 28 14 sau 2 20 60

ANGAJEAZĂ DE URGENŢĂ:

— 1 tehnician normator sau funcţionar tehnic, 
pentru şantierul din oraşul Mediaş.

Condiţiile de studii şi vechime conform norma
tivelor în vigoare.

Informaţii suplimentare la sediul sectorului.
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I l./.S.FLAMURA ROŞIE SIBIU \
l ANGAJEAZĂ: f
ţ — 1 economist sau inginer mecanic pentru funcţia |  

de şef serviciu aprovizionare, cu vechime în |  
\ funcţii economice sau tehnice de peste 8 ani I 
\ — economişti — de preferinţă absolvenţi ai făcui- f

tăţii de comerţ exterior sau inginer care să cu- |  
noască la perfecţie o  limbă de circulaţie mon- |  

\ dială, pentru serviciul de export. |
— 1 inginer mecanic cu o vechime de peste 5 ani |
— lăcătuşi, strungari, matriţeri şi frezori de cate- \

I gorii superioare. |

În tr e p r in d e r e a  p en tru  
o m o g e n iz a r e a  m ier ii d in  S ib iu
A N U N Ţ Ă ,

deschiderea unui magazin de desfacere cu amă
nuntul pentru plante medicinale, ceaiuri şi miere 
de albine, în sortimente variate şi de bună calitate. 

Magazinul funcţionează în Sibiu, str. Faurului nr. 8.

Colectivul de ajutor reciproc de deces „Cibin Maier“ Sibiu, invită mem 
brii să participe Ia adunarea generală anuală care se va ţine în ziua di 
7 februarie 1971, ora 12, la Şcoaîa generală nr. 13, din str. 11 Iunie (cartie 
Terezian).

Vînd turism Skoda 1 000 M B. Sibiu, str. General Bălan 1, telefon 1 12 84

REDASŢIA ŞI ADMINISTRAŢIA» Sibiu, str. Octombrie reşu, or. 2, Tel. nr. 12810—180 67, 18183. Abonamentele se fao Ia oficiile »poştale, factorii poştali şi diiuzorii din întreprinderi şi Instituţii. Tiparuii Intieprinderea pohgiaiicâ Sibiu — 40 064


